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Voorwoord

In 2009 is de Academie 240 jaar geworden, via enige peripetieën weliswaar. In 1769

werd in Brussel de “Société littéraire” opgericht, een voorzichtige aanloop tot de

“Keizerlijke en Koninklijke Academie voor Wetenschappen en Schone Letteren van

Brussel” die in 1772 werd gesticht. Een voorzichtige aanloop inderdaad, want er kwam

veel voorbereiding aan te pas en men moest de steun van de geschikte beleids -

verantwoordelijken hebben. Dit verhaal komt uitvoerig aan bod in het kunstboek over

het Paleis der Academiën, dat ter perse is en eerstdaags zal verschijnen, in een

uitvoerige  tekst van professor Hervé Hasquin over de “Koninklijke Academies in

België”. Het wordt ook in veel detail behandeld door professor Jan Roegiers in zijn

bijdrage  “De Academie van Maria-Theresia in historisch perspectief” in “De weg

naar eigen Academiën”, de acta van het gelijknamige colloquium dat plaatsvond op 

18-20 november 1982.

Beide publicaties zijn interessante beschrijvingen met veel gevoel voor de tijdsgeest

van de tweede helft van de achttiende eeuw. De Academies zijn inderdaad instellingen

met een rijke geschiedenis; zij hebben een uitermate belangrijke rol gespeeld in de

ontwikkeling  van wetenschap en cultuur.

Thans zijn zij de enige stakeholders die niet rechtstreeks betrokken zijn bij de

financiering  in deze sectoren. Zij zijn volkomen onafhankelijk en kunnen onbevoor -

oordeelde adviezen verstrekken; zij zijn het ultieme geweten voor wetenschap en kunst

in de moderne gemeenschap. Laten we deze verheven roeping verder koesteren!

Niceas Schamp

vast secretaris

Voorwoord
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Nieuw Verkozen Leden

Reinhart CEULEMANS

Reinhart Ceulemans (°1954) is Gewoon Hoogleraar aan het Departement

Biologie, directeur van het Onderzoeksexcellentiecentrum ECO en woord -

voerder van de Onderzoeksgroep Planten- en Vegetatie-ecologie van de

Universiteit Antwerpen. Hij was gastprofessor aan de University of Washington,

Seattle, USA (1987-1988), gastprofessor aan de Université Paris-XI in Orsay,

Frankrijk (1989) en titularis van de Belgische Francqui-leerstoel aan de

Université Catholique de Louvain-la-Neuve (2006-2007). In 1990 werd hij –

wegens zijn wetenschappelijk onderzoek i.v.m. populieren voor bio-energie -

productie – gelauwerd met de Scientific Achievement Award van de

International Union of Forestry Research Organisations (IUFRO). 

Reinhart Ceulemans is (co-)auteur van 9 wetenschappelijke volumes en van

250 publicaties  in peer-reviewed vaktijdschriften m.b.t. ecofysiologie, biodiversiteit,

modellering van ecosystemen, en effecten van globale (klimaat-)veranderingen. Hij

behoort tot de 20 meest geciteerde plantenwetenschappers van Europa met meer

dan 6500 citaties. Onder zijn leiding promoveerden reeds 15 doctorandi op diverse

onderwerpen  in de plantenecologie, ecofysiologie en landschapsecologie. Hij is op dit

ogenblik promotor/contractant van meer dan 20 onderzoeksprojecten, waaronder een

prestigieuse beurs van de European Research Council (ERC; 2,5 MEUR). 

Sinds 2008 geniet hij van een lange-termijn Methusalem-financiering toegekend door

de Vlaamse overheid aan toponderzoekers. Hij is sinds 2008 tevens Voorzitter van het

permanent comité Life, Earth and Environmental Sciences (LESC), lid van de

Algemene Vergadering en lid van de Science Advisory Board van de European

Science Foundation (ESF). Hij is voorzitter van de werkgroep Biodiversiteit en Bossen

van de Federale Raad voor Duurzame Ontwikkeling.

Reinhart Ceulemans werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Natuurwetenschappen.

Siegfried DE BUCK

Siegfried De Buck (°1949) trok in 1964 naar l’École des Métiers d’Arts, IATA om er

de opleiding edelsmid te volgen, het doorbreken van het decoratieve en de zin voor

constructie  werden er gestimuleerd. Hoewel binnen de opleiding het accent op het

zilver smeden lag, groeide de idee om zich als juweelontwerper verder te bekwamen

en in 1968 trok hij naar L’Académie des Beaux Arts, te Strasbourg.
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In 1971 vestigde Siegfried De Buck zich als zelfstandig ontwerper in Gent. Hij

experimenteerd e er op eigen kracht met onconventionele technieken en materialen.

De gedegen technische opleiding die hij in Maredsous genoot kwam hem van pas

bij de verfijning en de artistieke uitwerking. In zijn ontwerpen verloor hij zich niet in

decoratieve elementen, hij beperkte zich tot de essentie. 

Als één van de voortrekkers van de  hedendaagse  edelsmeedkunst in België is

Siegfried De Buck zich bewust van de veranderde maatschappelijke positie van de

juweelontwerper- edelsmid, die tevens designer en in de eerste plaats een heden-

daags kunstenaar is. Zijn ideeën hieromtrent – van objectontwerp tot conceptuele

kunst – en zijn vakkennis als juweelkunstenaar en edelsmid geeft hij door aan zijn

studenten  van de Campus Sint-Lucas in Antwerpen, waar hij sinds 1986 doceert. Hij

was ook gastdocent of leidde workshops in binnen- en buitenland, o.a. in Montréal

UCAM Canada,  Düsseldorf Höch-Fach-Schüle, Royal College of Arts te Londen.

Vanaf de jaren 1970 ontwikkelde De Buck interesse voor

andere materialen dan edele metalen. Zo verwerkt hij o.m.

zwarte rubber, olifantenhaar, plexiglas en staal. Een hoge

graad van afwerking is daarbij kenmerkend. 

Een eindeloze reeks ontwerpen prijkt op zijn palmares,

met tentoonstellingen in o.a. Europa, Japan en de

Verenigde Staten. In 1984 bracht het Design Museum in

Gent een overzichtstentoonstelling van zijn juwelen. Dit

jaar ontving hij de Henry Van De Velde Prijs voor zijn

loopbaan .

Siegfried De Buck werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Hildegarde HEYNEN

Hilde Heynen is Gewoon Hoogleraar Architectuurtheorie aan de Katholieke

Universiteit Leuven. Haar onderzoek richt zich op moderniteit, modernisme, de

rol van gender in architectuur en architectuur in de postkoloniale omgeving. In

Architecture and Modernity: A Critique (MIT Press, 1999), onderzocht ze de

relatie  tussen architectuur, modernisme en locatie. Meer recent bestudeerde ze

de intersectie tussen architectuur en gender studies.

Ze studeerde Burgerlijk Ingenieur-Architect (1981) en filosofie (1982) aan de

Katholieke Universiteit Leuven, waar ze ook haar doctoraat (1988) ontving. Van

2005 tot 2008 was ze lid van de Onderzoeksraad van de Katholieke Universiteit

Leuven, waar ze sinds 2008 voorzitter van het Departement Architectuur en

ruimtelijke ordening is. Hilde Heynen was een J. Paul Getty Postdoctoral Fellow te Los

Angeles en was gastprofessor aan het Massachusetts Institute of Technology, de

Architectural Association School of Architecture te Londen, en de RMIT University

te Melbourne. Haar onderzoek wordt gesteund door een beurs van het FWO, de
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onderzoeksraad van de Katholieke Universiteit Leuven, het Nederlands

Architectuurfonds, en de Graham Foundation for Advanced Studies in the Fine Arts.

In 2007 en 2008 nam ze een Research fellowship op aan het Radcliffe Institute

for Advanced Studies te Harvard, waar ze na vele jaren onderzoek een biografie

geschreven heeft over Sibyl Moholy-Nagy, de vrouw van de architect Laszlo Moholy-

Nagy. Deze biografie belichtte de veranderende aard van de moderne architectuur en

haar discours aan de hand van Moholy-Nagy’s leven en werk. 

Hilde Heynen is actief in de internationale architectuurwereld en lid van verscheidene

journal editorial boards, waaronder dat van The Journal of Architecture. Ze richtte het

Network for Theory, History and Criticism of Architecture (Nethca) en het European

Architectural History Network op en is voorzitter van de Raad van de European

Association of Architectural Education.

Hildegarde Heynen werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Technische

Wetenschappen.

Monica HÖFTEN

Monica Höfte is hoogleraar aan de Faculteit Bio-ingenieurs-wetenschappen en hoofd

van het laboratorium voor Fytopathologie in het Departement Gewasbescherming van

de Universiteit Gent. Met haar onderzoeksteam voert ze zowel fundamenteel als

toegepast  onderzoek uit naar de duurzame bestrijding van  plant pathogene schimmels

en bacteriën in groentegewassen zoals prei, koolgewassen, sla en tomaat en tropische

gewassen zoals rijst, banaan en cocoyam. 

In haar fundamenteel onderzoek tracht ze inzicht te krijgen in de natuurlijke en

geïnduceerde  resistentiemechanismen van planten tegen pathogenen, waarbij er

speciale  aandacht gaat naar de rol van plantenhormonen in plant-pathogeen inter -

acties. Dit onderzoek heeft ondermeer geleid tot nieuwe inzichten in de rol van het

plantenhormoon abscissinezuur in ziektegevoeligheid. Het

meer   toegepaste onderzoek focust op geïntegreerde

strategieën  om  plantenziekten te beheersen met aandacht

voor waarschuwingssystemen, cultuurtechnische maat -

regelen  en biologische bestrijding. Dit onderzoek wordt

veelal samen met onderzoeks- en praktijk- centra in

binnen- en buitenland uitgevoerd waarbij gebleken is

dat een goed inzicht in de levenscyclus en epidemiologie

van de plant pathogeen essentieel is om een gepaste

bestrijdingsstrategie te ontwikkelen die ook onder praktijk-

omstandigheden bruikbaar is.

Onder haar promotorschap werden reeds 28 doctoraten afgelegd. Aan de UGent

doceert ze alle aspecten van plantenziekten. Naast haar academische opdrachten
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heeft ze eveneens een actieve dienstverlening als lid van diverse wetenschappelijke

commissies en raden en als lid van editorial boards van verscheidene tijdschriften.

Monica Höften werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Technische

Wetenschappen.

Francis MAES

Francis Maes (°1963) studeerde aan het Koninklijk Vlaams

Muziekconservatorium Antwerpen en de Rijksuniversiteit Gent, waar hij in 1993

promoveerde tot doctor in de musicologie met een proefschrift over de

compositorische   problematiek van de onbegeleide koormuziek sinds de

negentiende   eeuw. Vervolgens was hij Research Fellow aan de University of

California at Berkeley via een beurs van Fulbright.

In 1995-96 was hij muziekrecensent bij de krant De Morgen. Van 1996 tot 2002

werkte hij als artistiek directeur van het Festival van Vlaanderen voor de

afdelingen  “Brussel-Europa” en “Gent en Historische Steden”. Tot de

voornaamste  projecten die hij voor het Festival van Vlaanderen realiseerde

behoren het meerjarige project “Ladies First”, ter ondersteuning van vrouwelijke

dirigenten en componisten, de Belgische première van de opera “L’amour de loin”

(2000) van Kaija Saariaho, een portretconcert Judith Weir, en de compositieopdracht

en wereldpremière van Saariaho’s fluitconcerto “L’aile du songe” (2001).

Vanaf het academiejaar 2002-2003 is hij verbonden aan de Universiteit Gent als

docent musicologie.

Francis Maes publiceerde vooral over Russische en Oost-Europese muziek. Zijn hand-

boek “A History of Russian Music: from Kamarinskaya to Babi Yar” verscheen in 2002

bij de University of California Press, met vertalingen in het Nederlands en het Japans.

Hij schreef ook de bijdrage over de liederen van Sjostakovitsj voor de “Cambridge

Companion to Shostakovich” (2008).

Francis Maes werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Karen MAEX

Karen Maex behaalde haar diploma Burgerlijk Ingenieur,

richting elektrotechniek in 1982 en het doctoraatsdiploma

in 1987, beide aan de KULeuven. Na haar doctoraat deed

ze onderzoek in samenwerking met IMEC, eerst als

Werkleider en later als Onderzoeksdirecteur van het Fonds

Wetenschappelijk Onderzoek Vlaanderen. Ze verbleef ver-

scheidene maanden in het buitenland: in 1980 aan de

University of Maryland, in 1987 in het onderzoekscentrum

CNET-LETI in Grenoble, Frankrijk en in 1989 aan het Bell

Labs in Murray Hill in de VS.
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Als gewoon hoogleraar aan de KULeuven was ze optiecoördinator van de optie

Nanotechnologie in het Departement Elektrotechniek en programmadirecteur van het

nieuwe Masterprogramma over Nanowetenschappen en Nanotechnologie tot juli 2005.

Ze was ook initiatiefnemer en coördinator van het internationale Erasmus Mundus

Masterprogramma in dezelfde discipline.

Ze heeft zich gespecialiseerd in nanotechnologie voor elektronica-toepassingen. Ze is

auteur en co-auteur van meer dan 250 internationale publicaties en is houder van een

twintigtal patenten. Ze was organisator en mede-organisator van tal van congressen

en conferenties en lid van de Uitgeverscommissie (Editorial Board) van verschillende

tijdschriften.

Bij IMEC was ze Directeur van het Departement Interconnect Technologie en Silicides

tot december 2000. Ze kreeg de titel IMEC Fellow in 2001 en coördineerde het

strategisch  wetenschappelijk onderzoek in de Silicium divisie tot juli 2005. Sinds

augustus 2005 is ze Vicerector Wetenschap & Technologie van de KULeuven. Sinds

2008 maakt ze deel uit van de Governing Board van het European Institute of

Innovation and Technology (EIT). Sinds oktober 2009 is ze lid van de Raad van

Bestuur van IMEC.

Karen Maex werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Natuurwetenschappen.

Christiane MALCORPS

Christiane Malcorps (°1956) Burgerlijk Scheikundig ingenieur (1978) Ph.D.

University of Wisconsin in Madison, Wisconsin USA (1983) is voor Solvay S.A.

nationaal directeur van België en als International Collaboration Manager

verantwoordelijk  voor de samenwerking met de universiteiten en voor het

werven  van publieke fondsen wereldwijd. Van 1978 tot 1984 was zij verbonden

aan onderzoekscentra gekoppeld aan Universiteiten of ondernemingen. In deze

periode was ze achtereenvolgens onderzoeker (met beursen van de BAEF

en Rotary International) en assistent aan de University of Wisconsin in

Madison, Wisconsin, USA en vervolgens aangesteld vorser en navorser NFWO

aan de Universiteit van Antwerpen. In deze periode schreef ze 19 publicaties

betreffende mathematische modellen van longmetabolisme. 

In 1984 begon haar activiteit binnen het bedrijfsleven, waar ze evolueerde van

onderzoeker  over productiemanager naar algemeen directeur. Zo was ze eerst

verantwoordelijk  voor onderzoek en later onderzoekscoördinatie wereldwijd in het

domein van katalyse en entstoffen. Vervolgens was ze hoofd van een pilootinstallatie

van biotechnologie voor de ontwikkeling en schaalvergroting bij productie van

biopesticiden  en enzymen. Dit bracht haar tot operationele fabrieksverantwoordelijke

van de grootste polyolefinenfabriek en ten slotte tot directeur van de grootste 

chloorproductie-eenheid voor Solvay S.A, gelegen in Antwerpen. Hier werd ze

voorzitter  benoemd van de vereniging van Directieleden van de Chemische industrie

in de Antwerpse Haven (SIRA-D). 
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Op dit ogenblik is zij bestuurslid bij essenscia, VOKA en UWE. Zij is voorzitter van de

Facultaire Senaat van de Katholieke Universiteit van Leuven.

Christiane Malcorps werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Technische

Wetenschappen.

Jean POESEN

Jean Poesen, geograaf, is gewoon hoogleraar aan de Faculteit Wetenschappen en

hoofd van de Onderzoeksgroep Fysische en Regionale Geografie in het Departement

Aard- en Omgevingswetenschappen, KULeuven.

Zijn onderzoek combineert terreinanalyse, laboratorium-

experimenten en modellering om een antwoord te geven

op vragen betreffende de mechanismen en factoren die

bodemerosieprocessen en landdegradatie in de hand

werken , de interacties tussen mens en landschap, en de

optimalisering van bodem- en waterconservatietechnieken

en -strategieën. Zijn interdisciplinaire focus, waarbij de

integratie geomorfologie, bodemkunde, hydrologie,

ecologie , landbouw, archeologie en aardobservatie

centraal  staat, heeft hij toegepast in nationale en

internationale  onderzoeksprojecten. Dit onderzoek heeft

onder meer bijgedragen tot een beter inzicht in actuele geomorfologische processen

en desertificatie, het verbeteren van erosiemodellen, de verhoging van de effectiviteit

van bodem- en waterconservatietechnieken en tot een beter begrip van menselijke

invloeden op landschapsevolutie in gematigd vochtige, mediterrane en tropische

gebieden. 

Jean Poesen is medeoprichter van de European Society for Soil Conservation (ESSC).

Voor zijn onderzoek ontving hij meerdere nationale en internationale prijzen

waaronder  een Dr. Sc. in bodemkunde en geomorfologie van de universiteit van

Wolverhampton (VK, 2009). Aan de KULeuven doceert hij geomorfologische

processen , bodem- en waterconservatie en geografie van ontwikkelingslanden.

Jean Poesen werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Natuur -

wetenschappen.

Lucien POSMAN

Lucien Posman (°1952) volgde hogere muziekstudies aan de Koninklijke

Conservatoria te Gent en Antwerpen. In Gent behaalde hij eerste prijzen voor

notenleer , harmonie, muziekgeschiedenis en compositie in de klas van Roland Coryn.

In Antwerpen behaalde hij de eerste prijs voor contrapunt en fuga in de klas van Nini

Bulterys. 
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Posman is verbonden aan de Hogeschool Gent conservatorium als voorzitter van de

opleidingscommissie muziek en als hoofddocent compositie. Hij is medestichter en

voorzitter van ComAV (Componisten Archipel Vlaanderen, een belangengroepering

voor Vlaamse componisten). 

Posman is medewerker van de vzw De Verenigde Cultuurfabrieken en

concertzaal  De Rode Pomp. Deze vzw werd door zijn broer André Posman

opgericht in 1993 met als doel jonge musici speelkansen te geven en Belgische

muziek te promoten. Dit gebeurt door organiseren van kamermuziekconcerten

in De Rode Pomp, het uitgeven en gratis verspreiden van de Nieuwe Vlaamse

Muziekrevue, het geven van compositieopdrachten, het organiseren van een

jaarlijks Belgische componistenfestival, het organiseren van kleine festivals of

concerten met Vlaamse muziek in het buitenland (Sint Petersburg, New York,

Bratislava, New York, Edmonton e.a.). 

Zijn composities werden o.a. opgevoerd tijdens de Week van de Hedendaagse Muziek

te Gent, de Belgisch-Nederlandse Muziekdagen te Maastricht, Muzicii Contemporane

Belgiene te Boekarest, Ars Musica, op het Festival van Vlaanderen, het Festival

Musica Nova te São Paulo, Belgian Chocolats, Moscow Autumn, international

contemporary   music festival e.a. Verschillende composities zijn op cd opgenomen.

Onder andere RTBF, VRT Radio 3 (nu Klara), Radio Moskou, de Nederlandse, de

Braziliaanse (Sao Paulo), Hongaarse en de Roemeense radio wijdden uitzendingen

aan Lucien Posman en zijn muziek.

Voor zijn liedcyclus Songs of Experience – vijf liederen op gedichten van William Blake

voor middenstem en piano kreeg Lucien Posman in 1988 de Muizelhuisprijs voor

Kamermuziek. In 1993 won hij, samen met zijn broer André, de Prijs van de Gentenaar

voor de organisatie van het Buckinx festival tijdens de Gentse Feesten. In 2002

deelde  hij in de Fuga Trofee, uitgereikt door de Unie van Belgische componisten aan

De Rode Pomp voor haar verdiensten ten aanzien van het Belgische muziekleven.

Lucien Posman werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Johan SCHOUKENS

Johan Schoukens (°1957) studeerde Burgerlijk

Werktuigkundig-Elektrotechnisch Ingenieur aan de Vrije

Universiteit Brussel (1980). Vervolgens werd hij doctor in

de toegepaste  wetenschappen (1985) en geaggregeerde

van het hoger onderwijs (1990) aan de VUB. Hij doorliep

tot in 2000 een volledige onderzoekscarriere als vorser

van het FWO, achtereenvolgens als aspirant, aangesteld

navorser, onderzoeksleider en onderzoeksdirecteur. In

2000 werd hij voltijds hoogleraar aan de VUB en in 2002

promoveerde  hij tot gewoon hoogleraar. Sinds 2006 is hij

ook aangesteld als bijzonder gasthoogleraar aan de

KULeuven.
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Johan Schoukens verricht fundamenteel onderzoek naar systematische technieken

om goede modellen te bouwen vanaf experimentele gegevens. Geavanceerde

modelleertheorieën  laten toe om een betrouwbaar wiskundig model te bekomen

van de wereld om ons heen. De resultaten zijn breed toepasbaar, niet alleen in de

automobiel-, luchtvaart-, elektronica-, en telecommunicatie- sector, maar ook in

hoogtechnologische  medische apparatuur,  biologische, chemische en klimatologische

studies. Deze activiteiten horen thuis in de vakgebieden: identificatie van lineaire en

niet- lineaire systemen; systeem- en regeltechniek; signaalverwerking.

Het werk van Johan Schoukens werd meermaals bekroond. Hij is ondermeer Fellow

IEEE (Institute of Electrical and Electronics Engineers), hij bekleedde de

Francquileerstoel ULB (2006-2007), en was laureaat in de eerste ronde van de

Methusalem-projecten uitgeschreven door de Vlaamse regering (2007). Hij is samen

met Rik Pintelon de auteur van 2 boeken.

Johan Schoukens werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Technische

Wetenschappen.

Marcel SMETS

Marcel Smets studeerde architectuur (Ingenieur-architect, Universiteit Gent,

1970) en stedenbouw (Bouwkundig ingenieur Technische Hogeschool Delft,

1974). Hij promoveerde als Doctor in de Toegepaste Wetenschappen aan de

Universiteit te Leuven (1976), waar hij nadien benoemd werd tot docent en

gewoon hoogleraar stedenbouw. 

Hij is actief geweest op het vlak van geschiedenis en theorie met monografieën

over Huib Hoste en Charles Buls, alsook overzichtswerken over de ontwikkeling

van de tuinwijkgedachte in België en de wederopbouw van België na 1914. 

Hij publiceerde architectuurkritische bijdragen in o.a. Archis, Topos, Lotus, Casabella

en fungeerde als jurylid voor diverse prijsvragen. 

Hij was stichtend lid van ILAUD (Urbino,1976) en gasthoogleraar aan de universiteiten

van Thessaloniki (1987) en Harvard (GSD – 2002, 2003, 2004). Sinds de oprichting,

zetelt hij in het  wetenschappelijk comité van EUROPAN. In 1989 zette Smets het

Projectteam Stadsontwerp op, een onderzoek- en ontwerpcel binnen de KULeuven,

die zich toelegde op de herstructurering van verlaten industriegebieden en

uitgediende  haven- en spooremplacementen. Hij trad er op als hoofdontwerper voor de

ondertussen ruim gepubliceerde en bekroonde transformatie van de Leuvense

stationsomgeving  en voor de stedenbouwkundige projecten van o.a. Hart van

Antwerpen (B), Hoeilaart (B), Turnhout (B), Rouen (F), Genua (I), Voltri (I),

Conegliano (I). Momenteel is het onderzoek van Smets vooral gericht op het

landschap  van de infrastructuur. 
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In juni 2005 werd hij in opvolging van Bob Van Reeth, benoemd tot Vlaams

Bouwmeester.

Marcel Smets werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Luc STEELS

Luc Steels is buitengewoon hoogleraar aan de VUB en studeerde Taal- en Letterkunde

(1973) aan de UIA waarvan hij in 1977 het doctoraat behaalde. Hij behaalde in 1979

een Master in Electrical Engineering and Computer Science aan het Massachusetts

Institute of Technology. Zijn verhandeling aan het MIT (Steels, 1979) toonde een

computermodel  van de “Society of Mind” theorie die op dat ogenblik door Minsky and

Papert werd ontwikkeld. In 1983 richtte hij het Laboratorium voor Artificiële Intelligentie

aan de VUB op alsook in 1991 de Vakgroep Computerwetenschappen.

Aan de Schlumberger-Doll research labs (1979) onderzocht hij toepassingen van

artificiële  intelligentie op het modelleren van menselijke expertise. Mede dankzij zijn

functie als gastonderzoeker in 1995 aan het Sony Computer Science Laboratory te

Tokio werd hij door Mario Tokoro (CEO van Sony) uitgenodigd om het SONY Computer

Science Laboratory in Parijs op te richten, waar hij tot vandaag directeur van is. Het

laboratorium verricht baanbrekend fundamenteel onderzoek naar o.a. engineering van

muziek en taal, klimaatmodellering en de raakvlakken tussen kunst en muziek. Zijn

onderzoek richt zich op kunstmatige intelligentie en experimenten met robots om de

oorsprong, evolutie en evolutiemechanismen van taal te onderzoeken.

Hij was van 2008 tot 2009 fellow aan het Wissenschafts -

kolleg te Berlijn, is sinds 1996 lid van de New York

Academy of Sciences, het IEEE en vele AI-organisaties

wereldwijd. 

Tevens is hij kunstenaar actief in de dialoog tussen kunst

en wetenschap: hij is o.a. medeschrijver met Jean-

Francois Peyret van het theaterstuk “Le cas de Sophie K.”

(2005) en participeerde in tentoonstellingen op de

Biennale van Venetië, Musee d'art Moderne (Parijs), Neue

Aachener Kunstverein, CAPC Bordeaux, e.a.

Luc Steels werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Natuurwetenschappen.
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Els VAN DAMME

Els Van Damme werd geboren te Merchtem op 10 juni 1964. Zij studeerde

Biologie aan de Katholieke Universiteit van Leuven. In 1986 behaalde zij het

diploma van Licentiaat in de Wetenschappen, Biologie (Plantkunde). 

In de periode 1986-1991 was zij tewerkgesteld eerst als doctoraatsbursaal van

het IWONL en later als aspirant van het NFWO. In november 1991 behaalde zij

het diploma van Dr. in de Wetenschappen, Biologie aan KULeuven, waarna zij

als postdoctoraal onderzoeker FWO (1992-2001) en gastdocent (1999-2002)

aan KULeuven verbonden bleef. In oktober 2002 werd zij aangesteld als

hoofddocent  aan de Universiteit Gent, binnen de Faculteit Bio-ingenieurs-

wetenschappen, vakgroep Moleculaire Biotechnologie. Zij is houder van een

mandaat met hoofdzakelijk onderzoeksopdracht ten laste van het Bijzonder

Onderzoeksfonds UGent. In oktober 2006 promoveerde zij tot hoogleraar UGent.

Haar onderzoek richt zich op ‘glycobiologie bij planten’ en spitst zich toe op plant -

eiwitten die interageren met suikers. Deze eiwitten spelen een belangrijke rol in

signaaltransductie  in de plantencel, maar ook bij de afweer van planten tegen

pathogenen  en insecten. Het onderzoek is multi-disciplinair en omvat biochemie en

glycobiologie zowel als plant moleculaire biologie, fysiologie en celbiologie. De

onderzoeksgroep  omvat momenteel 3 postdoctorale onderzoekers, 2 laboranten en

7 doctoraatsstudenten.

Els Van Damme werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Natuur -

wetenschappen.

Marnix VAN DAMME

Na studies in de Rechten aan de toenmalige Rijksuniversiteit te Gent, was Marnix Van

Damme van 1978 tot 1985 als voltijds assistent verbonden aan de afdeling Publiek

Recht van de Faculteit Rechtsgeleerdheid van de RUG. In

1984 promoveerde hij er met grote onderscheiding tot

doctor  in de Rechten met een proefschrift getiteld

“Constitutionele en politieke systemen. Een typologische

benadering”.

Na te zijn geslaagd in een vergelijkend examen, werd hij in

1985 benoemd tot adjunct-auditeur in de Raad van State.

Na in 1986 te zijn bevorderd tot auditeur in de Raad van

State, werd hij in 1992 door de Koning tot staatsraad

benoemd. In 2000 werd hij tot kamervoorzitter verkozen, in

welke hoedanigheid hij de eerste kamer van de afdeling

Wetgeving van de Raad van State voorzit.

Ondertussen werd hij, vanaf 1 oktober 1988, benoemd tot deeltijds docent aan

de Faculteit Rechtsgeleerdheid van de Vrije Universiteit van Brussel voor het

22

Nieuw Verkozen Leden



opleidingsonderdeel  “Wetgevingstechniek”. Geleidelijk aan werd deze onderwijs -

opdracht uitgebreid. Momenteel doceert Marnix Van Damme vier opleidings -

onderdelen, zijnde  “Grondwettelijk Recht”, “Rechtsbescherming tegenover de

overheid ”, “Wetgevingsleer en –techniek” en “Vergelijkend bestuursrecht”. Sinds 2005

is hij buitengewoon hoogleraar.

Marnix Van Damme is voorzitter van de Vakgroep voor Staats- en Bestuursrecht van

de VUB en was tijdens het academiejaar 2002-2003 titularis van de binnenlandse

Francqui-leerstoel aan de Katholieke Universiteit van Brussel.

De publicaties van Marnix Van Damme betreffen het publiek recht in de ruime zin. Hij

zet sinds ettelijke jaren als co-auteur het werk verder van Prof. Mast, wat diens

“Overzicht van het Belgisch Administratief Recht” betreft. Een ander wetenschappelijk

aandachtspunt van Marnix Van Damme is de wetgevingsstudie. Diverse van zijn

publicaties  hebben betrekking op de wetskwaliteit. Hij maakt deel uit van de

redactieraad  van diverse juridische tijdschriften. Zo is hij onder meer redacteur van

het Rechtskundig Weekblad en van het Tijdschrift voor Bestuurswetenschappen en

Publiek Recht.

Daarnaast werd Marnix Van Damme in 2003 benoemd tot lid van de Raad van Toezicht

van de Commissie voor het Bank- en Financiewezen, de huidige Commissie voor het

Bank-, Financie- en Assurantiewezen, en werd hij in 2008 aangeduid als lid van de

Sanctiecommissie van de voornoemde Commissie voor het Bank-, Financie- en

Assurantiewezen. 

Marnix  Van Damme werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Menswetenschappen.

Barbara VAN DER WEE

Barbara Van der Wee (°1957) volgde architectuurstudies aan de Brusselse Sint-

Lucas Hogeschool waarna ze stage liep bij Michael Graves (USA) en Alfons

Hoppenbrouwers (B). Daarna volgde ze de gespecialiseerde opleiding

monumentenzorg  (Master in Conservation of Historic Towns and Buildings) aan

het Raymond Lemaire International Centre for Conservation (RLICC) van de

Katholieke Universiteit Leuven. In dit internationale  en interdisciplinaire instituut

is zij heden deeltijds hoofddocent en coördinator  van het projectwerk. Zij

behaalde  een Master of Science in Conservation met haar afstudeerscriptie

“Hôtel Van Eetvelde – Victor Horta: a study for restoration and adaptive use” en

leidt sindsdien de restauratie ervan. 

Haar beroepsveld richt zich vooral op de restauratie en herbestemming van

waardevolle  historische gebouwen uit de 19de en 20ste-eeuw, waarvan de meesten

beschermd zijn als monument en/of ingeschreven zijn op de lijst van het werelderfgoed

van de UNESCO. Haar werk kenmerkt zich door de zorgvuldig voorbereide studies die

ze verricht met het oog op het behoud van de authenticiteit van de gebouwen en de

zorg waarmee ze hedendaagse interventies integreert om nieuwe bestemmingen
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mogelijk te maken. Naast de conservering en herinrichting van het woonhuis van Victor

Horta tot het huidige Hortamuseum, restaureerde en moderniseerde ze nog van

dezelfde architect de kindertuin in de Marollen, het Winssingerhuis en het Frisonhuis

evenals tal van andere gebouwen van het art nouveau patrimonium te Brussel. Als

bouwmeester van het Paleis voor Schone Kunsten te Brussel leidde ze een inter -

disciplinair team van specialisten ter voorbereiding van een globaal masterplan dat

resulteerde in de restauratie en herstructurering van het omvangrijke kunstenhuis van

Horta. Tevens omschreef ze de globale restauratievisie in een masterplan en

conventie  voor het Begijnhof van Lier. Recent is zij binnen het Ontwerpteam

Boekentoren betrokken bij de restauratie van de bibliotheek van de Universiteit Gent,

ontworpen door Henry Van de Velde en van de Campus Elishout – Coovi van de

architecten  Courtens en Polak.

Barbara Van Der Wee werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Herman VAN GOETHEM

Herman Van Goethem (1958) is gewoon hoogleraar aan de universiteit

Antwerpen en voorzitter van het departement geschiedenis aan diezelfde

universiteit . Hij is tevens mede-oprichter en bestuurslid van het UA-instituut voor

Joodse Studies. Hij zetelt in de diverse comités en commissies, waaronder

het Comité voor Rechtsgeschiedenis, de redactieraad van Wetenschappelijke

Tijdingen, enz. 

Het onderzoek in België over collaboratie en verzet in WOII ging tot 1998 vooral

over de ideologische en politieke componenten. Onder impuls van Herman Van

Goethem verschoof de aandacht naar het lokale bestuurlijke niveau. Sinds 2005

verricht hij overkoepelend  onderzoek naar de bestuurlijke collaboratie in België

in 1940-1944, vanuit een juridisch-constitutionele analyse van de dagelijkse praktijk.

Het raamwerk van dit onderzoek werd gepubliceerd in een artikel in de Bijdragen tot

de Eigentijdse geschiedenis in 2006, dat nadien richtinggevend is geweest voor het

officiële rapport Gewillig België waarbij in opdracht van de Belgische Senaat de

verantwoordelijkheden  van de Belgische overheden in de Jodenvervolging werd

onderzocht.

Herman Van Goethem werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Menswetenschappen.

Hendrik VAN MALDEGHEM

De rode draad doorheen het onderzoek van Van Maldeghem is de gebouwentheorie

van Jacques Tits. “Gebouwen” zijn hier meetkundige structuren die in direct 

verband staan met belangrijke klassen van symmetriegroepen. Hij heeft talrijke

karakteriseringen  gevonden, nieuwe constructies bedacht en klassificaties 

(mede-)uitgevoerd. Het grootste deel van zijn werk ligt in de veralgemeende

24

Nieuw Verkozen Leden



veelhoeken , dit zijn gebouwen van rang 2. Het boek “Generalized Polygons”

(uitgegeven  door Birkhäuser, 1998) bevat een unifiëring voor theoriëen die

voorheen  alleen maar bekend waren voor  projectieve vlakken en/of

veralgemeende  vierhoeken. Samen met collega Joseph A. Thas heeft hij een

theorie van de inbeddingen van veralgemeende  veelhoeken ingevoerd en er

belangrijke resultaten in bewezen. Enkele daarvan zijn bevat in het boek

“Translation Generalized Quadrangles” (uitgegeven door World Press, 2006),

dat hij schreef samen met Joseph A. Thas en Koen Thas. Zijn doctoraatsthesis

en thesis hoger aggregaat handelen over affiene gebouwen, en hij geeft daar de

eerste voorbeelden van expliciet geconstrueerde zogenaamde “exotisch”

gebouwen van type Ã2 en C2.

In de rand van zijn werk op gebouwen heeft hij ook bijgedragen tot de theorie van de

eindige meetkunde, grafentheorie, galois meetkunde, topologische meetkunde,

codeertheorie, vaagmeetkunde en groepentheorie. Hij gepubliceerde samen met

zowat zesenvijftig andere wiskundigen, wat resulteerde in een veertiental langere

studieverblijven  aan buitenlandse onderzoeksinstellingen, een hondervijftigtal gast -

colleges, een tweehonderdtal internationale peer-reviewed publicaties en zeventien

doctoraten afgelegd onder zijn promotorschap. Tevens is hij hoofdredacteur van twee

internationale tijdschriften van de ISI Web of Knowledge. 

Hij was Laureaat van de Prijs van de Koninklijke Academie voor Wetenschappen,

Letteren en Schone Kunsten van België, Klasse der Wetenschappen in 1998, won de

Hall Medal of the Institute of Combinatorics and its Applications, Canada (1999) en

werd bekroond met een Visiting Erskine Fellowship 2007 door de University of

Canterbury in Christchurch, New Zealand.

Hendrik Van Maldeghem werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Natuurwetenschappen.

Anne-Marie VANDENBERGEN

Anne-Marie Vandenbergen (°1949) is verbonden aan de Faculteit Letteren en

Wijsbegeerte van de Universiteit Gent als gewoon hoogleraar in het vakgebied

Engelse taalkunde. Zij begon haar academische loopbaan als assistent bij

Professor René Derolez, toen diensthoofd van het Seminarie voor Engelse en

Oudgermaanse taalkunde . Bij het emeritaat van Prof. Derolez werd zij benoemd

tot diensthoofd van het Seminarie. Door een herstructurering  werden de

seminaries  omgevormd tot vakgroepen, wat met zich meebracht dat zij lid

en tweemaal  voorzitter werd van de Vakgroep Engels (die taalkunde en

letterkunde  omvat). In de faculteit nam zij tevens de functie van onderwijs -

directeur waar.

Haar onderwijsopdracht omvat momenteel vakken in de sociolinguïstiek, tekstanalyse,

functionele grammatica en contrastieve analyse. Haar recent en lopend onderzoek

richt zich in het bijzonder op modaliteit en pragmatische partikels in het hedendaags
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Engels. In 2001-2002 kon zij genieten van de mogelijkheid in het kader van het VLAC

samen te werken met een Zweedse collega. Dit onderzoek betrof  pragmatische

partikels  in het Engels en Zweeds en Engelse modale adverbia en is uitgemond in

diverse artikels en een boek. 

Er is ook een sterke contrastieve component aanwezig in de onderzoeksprojecten van

Anne-Marie Vandenbergen. Zij leid – samen met de collega’s Franse en Nederlandse

taalkunde – een contrastief project over werkwoordstrukturen, een voortzetting van

een project dat uitmondde in een electronisch valentiewoordenboek. Daarnaast staat

zij samen met collega Dominique Willems (Franse taalkunde) aan het hoofd van een

Engels-Frans contrastief project over epistemische adverbia en discursieve partikels,

mede in historisch perspectief.

Anne-Marie Vandenbergen werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Menswetenschappen.

Petra VERMOTE

Petra Vermote (°1968) behaalde aan het Koninklijk Muziekconservatorium van Gent

het Hoger Diploma voor gitaar bij Baltazar Benitez. Ondertussen studeerde ze aan

hetzelfde  conservatorium compositie bij Roland Coryn en bij Lucien Goethals. Van

1996 tot 1999 studeerde ze aan het Koninklijk Vlaams Muziekconservatorium van

Antwerpen compositie bij Luc Van Hove, en behaalde in 1999 het diploma ‘Meester in

de Muziek’, specialisatie compositie. Aan de Hogeschool Gent – departement

Conservatorium is Vermote verbonden als assistent gitaar en als leraar vakdidactiek

gitaar. Als leraar gitaar is ze verbonden aan de muziekacademie van Izegem.

Petra Vermote schreef tot op vandaag muziek voor zeer uiteenlopende bezetting

en genres, waaronder heel wat werk dat aansluit bij andere kunstdisciplines zoals

diverse vormen van theater, dans, animatiefilm. Ze werd uitgevoerd door zowat alle

ensembles voor hedendaagse muziek in Vlaanderen, en kreeg compositieopdrachten

van onder andere Brussels Philharmonic (Vlaams Radio Orkest), De Beethoven -

academie, Festival van Vlaanderen (afdelingen Vlaams-Brabant, Limburg en

Kortrijk), Provincie Oost-Vlaanderen, Concertgebouw Brugge, Concertgebouw

Haarlem, Zuiderpershuis Antwerpen,…. In België was werk van haar te horen op alle

belangrijke festivals en podia. Ook in het buitenland was werk van haar te horen op

internationale festivals voor hedendaagse muziek en op

concerten in oa Nederland, Frankrijk, Duitsland, Rusland,

Oekraïne, Mongolië, Canada, De Verenigde Staten (New

York). 

In 2001 werd aan Petra Vermote de driejaarlijkse Jeugd en

Muziekprijs voor compositie toegekend. In maart 2003

werd haar door Brouwerij De Koninck de “Antoon van de

Maand” toegekend, een prijs uitgereikt aan een kunstenaar

uit één van de verschillende kunstdisciplines naar aanlei-
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ding van het Antoon Van Dijckjaar. In november 2003 werd haar de Prijs Hedendaagse

Muziek Vlaanderen-Quebec toegekend voor ‘Tsjizj, een werk voor sopraan en

ensemble . In december 2007 werd Petra Vermote verkozen tot Laureaat in de Klasse

Kunsten van de Koninklijke Vlaamse Academie van België. 

Petra Vermote maakte van 2001 tot 2008 deel uit van achtereenvolgens de

beoordelingscommissie  muziek en de beoordelingscommissie muziektheater van de

Vlaamse Gemeenschap, en was in 2005 voorzitter van de Internationale Beoordelings -

commissie voor de Vlaamse Opera.

Petra Vermote werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Kunsten.

Lieven VERSCHAFFEL

Lieven Verschaffel (Eeklo, 1957) studeerde Pedagogische Weten schappen aan

de KULeuven. In 1979 behaalde hij er het diploma van Licentiaat, in 1984 dat

van Doctor, en in 1993 dat van Speciaal Doctor in de Pedagogische

Wetenschappen. Sinds 1979 bekleedde hij diverse onderzoeksmandaten bij het

Nationaal Fonds voor Wetenschappelijk Onderzoek (FWO), tot hij er in 2000

onderzoeksdirecteur werd. In 2000 ruilde hij echter zijn functie van onderzoeks-

directeur van FWO in voor een functie als gewoon hoogleraar aan de

KULeuven. Hij verzorgt er colleges over “Vakdidactiek taal en wiskunde” (in de

Faculteit Psychologie en Pedagogische Wetenschappen) en over ‘Leren en

Instructie’ (in de Academische Lerarenopleiding in de Letterenfaculteit). 

Zijn voornaamste onderzoeksinteres ses zijn: analyse van denk- en leerprocessen en

ontwik keling van krachtige onderwijsleerom ge vingen. De meeste van zijn onder -

zoekingen houden verband met het vakgebied “wiskunde”, maar daarnaast verricht hij

ook onderzoek in andere vakgebieden zoals fysica, taal, geschiedenis, en muziek. 

Lieven Verschaffel vervulde/vervult diverse functies in redactieraden van belangrijke

internationale tijdschriften en boekenreeksen in zijn vakgebied. Hij was lid van de jury

van een 40-tal buitenlandse doctoraatscommissies.

Lieven Verschaffel is thans hoofdpromotor van een Geconcerteerde Onderzoeksactie

over “Adaptive expertise in mathematics education” en van de Wetenschappelijke

Onderzoeksgemeenschap van het FWO-Vlaanderen “Ontwikkeling, implementatie en

evaluatie van krachtige leeromgevingen”.

Zijn publicatielijst bevat ± 120 internationale en ± evenveel nationale tijdschrift artikelen,

25 internationale en Nederlandstalige boeken, ± 110 hoofdstukken in internationale

en Nederlandstalige boeken, en ± 70 “full papers” gepubliceerd in internationale

“proceedings ”.

Lieven Verschaffel heeft een ruime ervaring op het gebied van onderzoeksbeleid 

en -evaluatie, o.a. als (bureau)lid van de Onderzoeksraad van de KULeuven, als lid

en voorzitter van de wetenschappelijke commissie Psychologie en Pedagogiek van

het FWO-Vlaanderen, en als lid van de commissie Internationale Betrekkingen van het

FWO-Vlaanderen. 
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Lieven Verschaffel geniet nationale en internationale bekendheid als expert op het ter-

rein  van het wiskundeonderwijs. Recent werd hij verkozen tot lid van het “Education

Committee” van de “European Mathematical Society”.

Lieven Verschaffel werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Menswetenschappen.

Reinhilde VEUGELERS

Prof Dr. Reinhilde Veugelers is professor aan de

KULeuven binnen de onderzoeksgroep Bedrijfseconomie,

strategie en innovatie. Zij doceert internationale bedrijfs-

economie en speltheorie. Van 2004 tot 2008 was zij

vrijgesteld  van werk aan de universiteit, en was zij adviseur

van de Europese Commisie (BEPA, Bureau of European

Policy Analysis). Zij is momenteel senior fellow van

Bruegel, een denktank voor het economisch beleid in

Europa en research fellow aan het Centre for European

Policy Research. Zij is ook co-promotor van ECOOM, het

Vlaamse centrum voor R&D-monitoring. 

Reinhilde Veugelers was tevens visiting scholar in Northwestern University's Kellogg

Graduate School of Management, Sloan School of Management, MIT, Stern Business

School, NYU (US), UCL (BE), ECARES/ ULBrussels, (BE) Paris I (FR) UPF & UAB-

Barcelona (ES), UMaastricht (NL) en momenteel in het MSI-programma van de

Barcelone UPF-UAB Graduate School.

Met haar onderzoek in het veld van industriële organisatie, internationale economie

en strategie, innovatie en wetenschap, is zij de auteur van talrijke publicaties in

toonaangevende  internationale tijdschriften. Haar onderzoek combineert analytische

frameworks, gebruik makend van micro-economie, speltheorie en economie van

informatie  modellen, met empirische, meestal econometrische testen op grote

datasets .

Reinhilde Veugelers werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de

Menswetenschappen.

Dirk WAUTERS

Dirk Wauters is sinds 2007 de Gedelegeerd Bestuurder van de Vlaamse Radio

en Televisie. Hij studeerde af als Burgerlijk Werktuigkundig-Elektrotechnisch

Ingenieur Elektronica  in 1977 aan de KULeuven, wat hij afrondde met een

Licentiaat TEW. Aan de Stanford Graduate School of Business ontving hij in

1981 het diploma van Master of Business Administration. 
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Bij de VRT ontwikkelde hij een nieuw strategisch plan dat het tekort aan inkomsten

opvangt via een efficiëntieplan en dat tegelijkertijd het programma-aanbod op een

hoog kwaliteitsniveau houdt. Zoals geïllustreerd door de hoge waarderingscijfers en

de positieve evolutie van het bereik en marktaandeel van de VRT leveren deze

inspanningen  vruchten af.

Hij startte zijn loopbaan met technische en marketing functies bij Silvar-Lisco en Valid

Logic Systems (in België en de USA) in de softwareontwikkeling van Computer Aided

Engineering (CAE) producten. Deze software automatiseert de verificatie van

geïntegreerde  schakelingen. 

Wauters vervoegde Alcatel in 1991 en werd General Manager in augustus 1992. De

Belgische SDD-divisie werd in 1994 één van de meeste performante en rendabele

eenheden. Daar was hij verantwoordelijk voor de R&D afdeling en productie-eenheid

waar het digitale telefonie systeem DHS-1 werd ontwikkeld resp. geproduceerd. Van

1999-2001 was hij President van de e-Business Distribution Division (‘eDD’), en in die

functie verbeterde hij de rendabiliteit van de eDD diensten activiteit van een verlies van

50 M€ in 1998 tot break-even in 2000 en 36 M€ winst in 2001.

In 2002 werd hij Executive Vice-President, Communications BeLux van Siemens. Hij

ontwikkelde een strategie om de R&D activiteit in Herentals competitief te houden t.o.v.

deze in lagere-kost landen en heroriënteerde de strategie van de divisie naar nieuwe

innovatieve projecten en markten. Zijn ervaring in de media- en ICT-sector leidde tot

het mandaat van bestuurder van het Interdisciplinair Instituut voor Breedband

Technologie (IBBT).

Dirk Wauters werd verkozen tot nieuw lid van de Klasse van de Technische

Wetenschappen.

BUITENLANDSE LEDEN

Elke Klasse van de Academie telt onder haar leden ook verschillende buitenlandse

leden. Zij dragen bij tot de internationale uitstraling van de Academie. Wanneer zij in

België zijn, komen deze buitenlandse leden ook naar de Klassenvergadering en geven

er, indien mogelijk, een voordracht.

In de Klasse van de Kunsten werden dit jaar drie nieuwe buitenlandse leden verkozen,

nl. Beatriz Colomina, Ron Spronk en Stanislaus von Moos. 

– Beatriz Colomina is een van de meest markante architectuurtheoretici van haar

generatie . Zij is Professor of Architecture aan Princeton University en neemt de para-

digma’s van het modernisme onder de loep. Zo onderzoekt zij o.a. hoe de modernisti-

sche gebouwen het leven organiseren en hoe moderne architectuur wordt voorgesteld

in de massamedia. 
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– Ron Spronk doceert Art History aan Queen’s University, Kingston, Canada. Zijn

onderzoek spitst zich toe op de 15de en 16de eeuwse meesters werkzaam in de

Nederlanden. 

– Stanislaus von Moos (°1940) was tot zijn emeritaat in 2005 hoogleraar

kunstgeschiedenis  aan de Universiteit van Zürich en behoort tot de protagonisten van

het internationale Le Corbusier-onderzoek. 
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Programma:

Verwelkoming door mevrouw Dominique Willems, voorzitter

Verslag door de heer Niceas Schamp, vast secretaris

Interludium I

Proclamatie van de Laureaten van de Academie

Laureaat van de Klasse Natuurwetenschappen: 

de heer Rony Keppens 

Laureaat van de Klasse Menswetenschappen: 

de heer Wim Vandenbussche

Laureaat van de Klasse Kunsten: 

de heer Nick Andrews

Proclamatie van de Laureaten van de Fondsprijzen

Henri Schoutedenprijs: de heer Tom Geerinckx

Paul Van Oyeprijs: de heer Jef Guelinckx

Erik Duvergerprijs: de heer Pieter Martens

Mgr. C. De Clercqprijs: de heer Karim Schelkens

Prijs Pro Civitate: de heer Frederik Buylaert

Uitreiking van de Prijs van de Vlaamse Wetenschappelijke Stichting aan de heer

Koen Thas

Uitreiking van de driejaarlijkse Prijs van de Vlaamse Minister voor Wetenschapsbeleid

aan de Universiteit Vrije Tijd

Uitreiking van de Gouden Penning van de Academie aan de heer Dries Van Noten

Interludium II

Toespraak door de heer Wim Blockmans, rector NIAS

Muzikale opluistering door celliste Seraphyne Stragier
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Mevrouw de minister, mijnheer de voorzitter, waarde collega’s, beste consorores en

confraters, geachte dames en heren. 

De bedoeling van dit verslag is zoals elk jaar een overzicht te geven van de activiteiten

van de Koninklijke Vlaamse Academie van België voor Wetenschappen en Kunsten.

De vorige jaren werd reeds meerdere keren werd het woord “nieuw” gebruikt in de titel

van dit verslag: “de nieuwe statuten”, “het nieuwe VLAC”, zelfs “de nieuwe academie”.

Maar als dit laatste één keer terecht kan gebruikt worden, dan is het vandaag: dit is nu

echt een nieuwe academie, er zijn nog nooit zoveel leden geweest en er zijn nog nooit

zoveel aanwezigen geweest op de Openbare Vergadering. Dat doet ons bijzonder veel

genoegen en ik wil u op mijn beurt van harte welkom heten.

Hoe komt het dat er zoveel leden zijn? U weet het, geachte genodigden, omdat de

nieuwe statuten, die einde vorig jaar werden goedgekeurd, thans geïmplementeerd

werden. De voorziene nieuwe Klasse van de Technische Wetenschappen is opgericht

en functioneert. Zij werd vorige dinsdag plechtig geïnaugureerd in een mooie

academische  zitting, en het doet me veel genoegen veel van haar leden vandaag

opnieuw te mogen begroeten. De Klasse van de Technische Wetenschappen is niet

alleen een nieuwe klasse, zij is ook een symbool en een voorbeeld. Een symbool

omdat ze aantoont hoe KVAB staat voor wetenschap, ook toegepaste wetenschap,

techniek en innovatie, en twee, hoe zij haar deuren opengooit voor actoren buiten de

universiteit, in de industrie en het hele bedrijfsleven. 

De nieuwe klasse is ook een voorbeeld: met grote regelmaat produceert zij technisch-

wetenschappelijke rapporten over maatschappelijke problemen, zoals in 2009 o.m.

“Energiezuinig Bouwen”, “Verdroging, ook in Vlaanderen” “Belgian research in the

European Context”. En nu bestaat de stille, onuitgesproken hoop dat dit de andere

klassen inspireert om ook dergelijke rapporten te schrijven. U begrijpt dat deze

verruiming  ons zeer verheugt. 

Deze nieuwe statuten zijn verreweg de belangrijkste aanpassing van de reglementen

sinds 1845, toen de kunsten zijn opgenomen in de toenmalige nationale academie; zij

laten de KVAB ook toe meer leden op te nemen in de andere klassen, meer jongere

leden en meer vrouwelijke leden. In 2007 werden drie nieuwe leden verkozen, in

2008 vier, maar in 2009 mag de academie tweeëntwintig nieuwe leden verwelkomen,

en ook van dezen zijn de meesten aanwezig. Dat is ook een reden tot grote vreugde,

omdat meer jonge leden bijdragen tot een betere relatie met de dagelijkse realiteit, in

de universiteit , in de kunst en in de hedendaagse gemeenschap. 
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Ze worden u meteen voorgesteld, maar mag ik u evenwel verzoeken eerst een

ogenblik  te willen verwijlen bij de leden die ons dit jaar verlaten hebben. Het zijn in de

Klasse van de Natuurwetenschappen de confraters Paul Bockstaele en Luc Delaey.

Paul Bockstaele was een begaafd wiskundige die zich in de KULeuven voornamelijk

op de geschiedenis van de wiskunde en de wetenschappen heeft toegelegd. Luc

Delaey was een succesrijk onderzoeker in de materiaalkunde, een van de

grondleggers  van het departement MTM van de KULeuven. In de Klasse van de

Menswetenschappen ontviel ons veel te jong confrator Fernand Hallyn, van de

Universiteit Gent, kenner van de Franse literatuur en daarnaast ook actief in de

geschiedenis van de vroege wetenschap. In de Klasse van de Kunsten is confrater

Jan-Karel Steppe overleden. Hij doceerde kunstgeschiedenis aan de KULeuven

met specialisatie in de Vlaamse kunst in Spanje. Daarenboven verlieten ons nog

buitenlandse  leden : Rudolf Trümpy, Zwitsers geoloog, Rudolf Hirschfeld, Nederlands

wiskundige en Carlos van Hasselt, Nederlands kunsthistoricus.

Dit waren allen meesters in hun vakgebied met grote internationale uitstraling. Het is

een voorrecht dat de Academie wetenschappers van deze klasse in haar rangen mag

tellen. Zij is hen blijvend dankbaar voor hun gewaardeerde medewerking.

Mag ik thans de nieuwe leden van het jaar 2009 voorstellen, kort weliswaar, maar u

vindt een curriculum in de brochure. Zij zullen per klasse plechtig geïnstalleerd worden

in een aparte academische zitting.

Bovendien werden drie buitenlandse leden verkozen, nl.Beatriz Colomina, van

Princeton, een van de meest markante architectuurtheoretici; Ron Spronk, van

Queen’s University Kingston, Canada, expert in de schilderkunst van de Nederlanden

in de 15e en 16e eeuw; en Stanislaus von Moos, van de universiteit van Zürich, bekend

om zijn onderzoek over Le Corbusier.

De Academie is bijzonder fier op deze nieuwe leden; zoals u weet streeft zij ernaar

personen  op te nemen met een gevestigde erkenning in hun vakgebied, of in hun

artistieke discipline. Desondanks zijn er veel jongere collega’s bij: negen dames en

dertien heren, een bijzonder mooie verhouding. Wij verwelkomen hen van ganser harte

en wensen hen een interessante en inspirerende activiteit in onze Academie.

Er verder, dames en heren, is het hier dit jaar opnieuw een zoemende bijenkorf

geweest zoals de vorige jaren. De maandelijkse vergaderingen van de nu vier klassen,

de bestuursvergaderingen, de commissies voor de kandidaturen, de laureaten, de

publicaties, de werkgroepen, de permanente studiegroepen, de prijzen. De Academie

trekt veel wetenschappelijke symposia aan, hetzij ingericht met de steun van de

Academie (zoals de contacfora), hetzij  ingericht door zeer uiteenlopende organisaties. 

Voor dit jaar zijn de statistieken nog niet klaar maar in 2008 waren er 110 weten-

schappelijke vergaderingen en symposia uit eigen werking, 130 werkvergaderingen en

143 andere samenkomsten, waarvan de meeste ook ingericht werden door culturele
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en wetenschappelijke organisaties. De Academie is dus inderdaad hét forum

geworden  voor wetenschap en kunst, waarvan zij de naam draagt. 

Er zijn ook de zittingen zijn voor het brede publiek, in het kader van het Centrum

voor Europese Cultuur, onder de dynamische leiding van confrater Eyskens, met

ondermeer symposia over India en Finland en pas deze maandag nog een zeer

geslaagd recital met Paul Dombrecht, hier in de marmerzaal, een lust voor oor en oog.

En er was de lentecyclus met vier zittingen over de rol van taal in de gemeenschap.

Getrouwe deelnemers aan deze activiteiten zijn uiteraard de leden van VLAST, dit zijn

de “vrienden van de Academie”. VLAST richt bovendien geregeld bezoeken in aan

belangrijke tentoonstellingen, ondermeer kortgeleden in Leuven aan Rogier van der

Weyden en gisteren nog aan Magritte.

De Academie geeft ook boeken uit, langlopende reeksen met in 2009 ondermeer twee

delen in de reeks rechtsgeschiedenis en de het laatste deel van de monumentale

reeks over de Antwerpse kunstinventarissen van wijlen confrater Erik Duverger;

en bovendien een tiental monografieën over de contactfora en werken van jonge

onderzoekers.

Daarbij, dames en heren, is niet te vergeten, VIGES, het Vlaams Instituut voor

Geschiedenis, dat KVAB een paar jaar geleden heeft opgericht, en dat thans

functioneert  onder de efficiënte leiding van de consoror Els Witte. VIGES heeft zopas

deel XIX van het Nationaal Biografisch Woordenboek voorgesteld en meteen de

website  met de digitale versie van de delen één tot tien, met zoek- en kopieer -

mogelijkheden. Kleine waarschuwing: u moet wel met een recente versie van Internet

Explorer werken; deze is gratis te downloaden.

En het kunstboek? Het nadert zijn voltooiing, dankzij de onverdroten ijver van

confrater  Francis Strauven, die het ene na het andere probleem oplost: teksten, foto-

’s, vertalingen, u noemt het maar.

Ook internationaal is KVAB steeds meer actief, meestal in het kader van RASAB, dat

is de koepelorganisatie van KVAB en ARB. Het nieuwste initiatief is de aanwerving van

een verbindingspersoon met de Europese instellingen, Commissie en Parlement.

Onze academies zijn klein en hebben beperkte middelen, maar ze hebben twee

troeven : één, de aantrekkelijkheid van dit mooie paleis en twee de nabijheid van de

EU. De eerste troef werd al een stuk uitgespeeld, zoals u net heeft gehoord. Thans zal

zij ook de tweede troef kunnen aanwenden, voor onze eigen academies en voor de

internationale koepels. Er werden door de academies een aantal internationale

koepels  opgericht, wereldkoepels met ondermeer het InterAcademy Panel en de

International Council of Science. Ook Europese koepels, geografisch Europa of de

Europese Unie. Deze laatste richt zich namelijk op de technische wetenschappelijke

rapporten over maatschappelijke problemen. Dat lukt goed en er zijn er al enkele

tientallen  gepubliceerd, maar de verspreiding en bekendmaking laat de wensen over.

Dit was de aanleiding voor RASAB om een verbindingspersoon aan te werven, en

meteen de gunstige situatie van onze academies te valoriseren.
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RASAB doet veel meer dan dat natuurlijk: het begeleidt de werking van de nationale

comités, het zorgt voor de relatie tussen deze en de internationale wetenschappelijke

unies. Het zal misschien zelfs kunnen helpen bij het opzetten van een academie in

Congo. In het kader van het nationaal comité voor de wetenschapsgeschiedenis werd

door confrater Jan Roegiers een nieuw project gelanceerd, BESTOR,  Belgian Science

and Technology Online Resources, een databank voor de documenten belangrijk voor

de wetenschapsgeschiedenis in België.

Tenslotte en niet in het minst heeft KVAB haar Institute of Advanced Study, het Vlaams

Academisch Centrum. In 2009 kende het VLAC haar grootste bezetting tot nu toe:

bijna honderd persoonmaanden waarvan 70 % buitenlanders, gemiddeld een tiental

fellows, voldoende om een goed interagerende groep te vormen. Dit is het gevolg van

de aanpassing van het beleid, waarbij ook clusters van enkele onderzoekers in

hetzelfde  domein openomen werden. De toon werd gezet door een eerste cluster in

het voorjaar (gestart door confrater Versluys) over Engelstalige traumaliteratuur,

waarbi j in totaal vijf buitenlandse en vier Vlaamse onderzoekers intens samenwerkten.

Zij kregen gezelschap van de Gast van de Directeur, Johan Snapper van Berkeley, die

met zijn expertise over de holocaust meteen mooi aansloot. In het najaar volgde een

tweede cluster onder leiding van consoror Tasmowski over de Balkantalen. De

Academie is de directeur, confrater Marc de Mey, dankbaar voor de toewijding,

waarmee  hij het VLAC begeleidt. En volgend jaar, dames en heren, is het VLAC 10 jaar

oud; u is nu al uitgenodigd op het symposium dat daarvoor ingericht wordt op 24 tot

26 november 2010.

Dit allemaal, beste genodigden, om u te overtuigen dat de Academie is “alive

and kicking ”, dat ze het geld van de belastingbetaler goed gebruikt. Het is een

aantrekkelijke  fysisiche ontmoetingsplaats, met de grandeur van dit paleis, maar

de instelling is ook een uiterst aantrekkelijke ontmoetingsplaats voor de geest, met

een unieke sfeer, een verademing van de drukte en de competitiviteit van het beroeps-

leven en van de schreeuwerigheid enerzijds en de vervlakking anderzijds van de

media. Laten we dit koesteren, het verder uitbouwen en ter beschikking stellen van alle

geïnteresseerden. Er werd ooit gezegd dat de academie niet mag rusten voor de

laatste  prof haar ontdekt had, en de laatste kunstenaar over de vloer was geweest. We

willen alle leden en alle vrienden van VLAST oproepen om daar samen aan te werken.

Dames en heren, het is voor een vast secretaris een groot genoegen u dit allemaal te

mogen mededelen. Het is het werk van velen, van de leden in de eerste plaats, de

consorores  en confraters van wie de meesten steeds ter beschikking staan, van de

vrienden van de Academie, van de vele collega’s uit de universiteiten en onderzoeks-

instellingen, uit de administratie en de kabinetten, uit de industriële en de artistieke

wereld, die zich hier thuis voelen. Wij zijn hen allen zeer dankbaar.

Een heel bijzonder woord van dank voor de uiterst prettige samenwerking met het

bestuur van de Academie, de bestuurscommissie, de klassenbestuurders en uiteraard

de voorzitter, consoror Dominique Willems die ondanks haar druk bestaan, steeds

ten dienste staat van deze instelling. Verder de voorzitter en de leden van de talrijke
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commissies en comités, adviesraden, nationale comités, van VIGES, het Frans

Cauwelaert Fonds, de Vlaams Wetenschappelijke Stichting, en niet te vergeten van

VLAST, de vrienden van de Academie. We zijn ook de zusteracademies dankbaar voor

de prettige samenwerking. En we bedanken de Vlaamse Overheid, minister Lieten, het

Departement Economie, Wetenschap en Innovatie voor de financiële steun aan de

Academie.

En tenslotte, last but not least, wil ik van harte de medewerkers van het secretariaat

bedanken, de jonge, dynamische ploeg die met grote toewijding alle activiteiten

opvolgt: de klassen, de talloze vergaderingen, de boeken, de fellows van het VLAC, de

website etc. Ik kan u vertellen, er passeert op het secretariaat nogal wat: brieven,

verslagen , bezoekers, telefoons, mails … samen honderden mails per dag. Ik ben hen

bijzonder dankbaar voor die dagdagelijkse efficiënte en prettige samenwerking en u,

geachte genodigden, ben ik dankbaar voor uw vriendelijke aandacht.

Niceas Schamp

vast secretaris
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Beschouwingen van de bestuurders over de werking van hun Klasse

Geachte vast secretaris,

Waarde consorores en confraters,

Vooreerst mijn excuses voor het omwisselen van de logische en traditionele volgorde

van de beschouwingen van de aftredend bestuurder en de nieuwe bestuurder; dit was

evenwel te wijten aan omstandigheden geheel buiten mijn wil om.

Terugblikkend op 2009 meen ik te kunnen stellen dat het, voor de Academie i.h.a., en

zeker voor de KNW i.h.b. toch wel een uniek jaar is geweest. De goedkeuring van de

nieuwe statuten door de Vlaamse Overheid einde 2008 had inderdaad een aantal

speciale  gevolgen, zeker voor onze Klasse.

De oprichting van de KTW

Er werden door CAWET 25 kandidaturen ingediend voor de opname van de eerste

leden in de nieuwe KTW (uit een totaal van 69 leden: 29 academici en 36 uit het

bedrijfsleven). De evaluatie van deze kandidaten diende in eerste instantie uitgevoerd

te worden door een commissie ad hoc, vanuit de KNW. Onze Klasse besliste daartoe

de bestaande Kandidaturencommissie uit te breiden met de confraters Hendrik

Van Brussel, Achiel Van Cauwenberghe en Willy Verstraete (allen ingenieurs). De

verkiezing  door de commissie ad hoc gebeurde in een besloten vergadering op

18 februari 2009. Hierbij werd beslist (a) dat er geen verslag zou worden gemaakt;

(b) dat de bestuurder hierrond zou communiceren, naar de Klasse toe (hetgeen

gebeurd is, voor elk van de dossiers, zij het beknopt); (c) dat de leden van de KNW

ofwel een lijststem konden uitbrengen, als ze volledig akkoord gingen met het voorstel

van de commissie ad hoc, ofwel verschillende voorkeursstemmen uitbrengen.

De KNW stemde geheim over de 25 kandidaten op 11 maart 2009, en alle voorstellen

werden aanvaard (met een verschillend aantal stemmen, van geval tot geval). De

gemotiveerde voorstellen werden voorgelegd aan de Bestuurscommissie, die ze

goedkeurde .

Ik moet er ook op wijzen dat eerder reeds aan alle leden van de KNW gevraagd werd

wie bereid was te transfereren naar de nieuwe Klasse, hetgeen het geval was voor het

merendeel van de ingenieurs (gelukkig zijn er ook nog bij ons gebleven).Zo doende

kon de KTW op 19 maart 2009 haar bestuur kiezen, met minimum 25 leden, en haar

zaken daarna zelf behartigen.

Uiteindelijk is de nieuwe KTW plechtig geïnstalleerd op 8 december 2009.

Het lijkt, achteraf gezien, simpel maar het was toch allemaal niet evident.

En wij bleven in de KNW achter met een sterk uitgedunde cohorte.
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Uitbreiding van de KNW met nieuwe leden

De nieuwe bestuurder is reeds in de klassevergadering van 10 februari op dit punt

ingegaan. Ik heb destijds informeel en vertrouwelijk gepolst bij de leden van onze

klasse  om te horen wie zij konden voorstellen, daarbij ook reeds wijzend naar hiaten

in onze expertise. De Kandidaturencommissie heeft dan overlegd hoe het aantal leden

<65 jaar op te voeren boven 15 (het getal dat we in 2009 hadden) tot maximum 40. Er

werd geopteerd om dit geleidelijk te laten gebeuren, nl in 2009 met 6 (en ik vermoed

dit jaar iets analoogs), evenwichtig verdeeld over verschillende disciplines, en over

verschillende  universiteiten. De gender issue heeft zich vanzelf opgelost, op basis van

de kwaliteit van de dossiers (Karen Maex en Els Van Damme vs Reinhart Ceulemans,

Jean Poesen, Luc Steels en Hendrik Van Maldeghem).

Als de Academie ervoor opteert voortaan te werken met een openbare oproep

voor nieuwe leden, zal de Kandidaturencommissie eerst moeten overleggen welke

disciplines  eerst een oproep moeten krijgen: dit jaar en naar de toekomst toe.

Ongetwijfeld wordt dit een interessante oefening.

Mededelingen (‘voordrachten’) op de Klassevergaderingen

Met Uw goedvinden overloop ik even de voordrachten van 2009

.

Jan. 2009: zoals U weet hebben we de gemeenschappelijke vergadering met de

Franstalige zusteracademie ARB vorig jaar afgeschaft; dit jaar is deze vervangen door

de voostelling van de nieuwe leden, wat ik alvast interessanter vond.

Febr. 2009: Reinhart Ceulemans (UA, Biologie/ecologie): “Global changes: bedreiging

of opportuniteiten voor planten en ecosystemen?”

Maart 2009: Annemie Bogaerts (UA, Fysicochemie/plasmafysica): “Van de zon tot

plasma TV’s: plasma’s in ons dagelijks leven”.

April 2009: gezamenlijke vergadering van de klasse op uitnodiging van de Klasse van

de Kunsten, met een interessante, voldoende algemene voordracht door confrater

Francis Strauven: “Het ontstaan van het Paleis van de Academiën: de prins, zijn

architect  en ons paleis”.

Mei 2009: Algemene Vergadering te St Truiden.

Juni 2009: Marc Van Sande (CTO Umicore, Dr Fysica): “Metal-based materials and

sustainability” (recyclage!).

Sept. 2009: Henri Dillen (OCAS, Zelzate, Dr Chem.): “Een andere kijk op staal”.

Oct. 2009: Robert Cailliau (ex-CERN, Genève): “WWW, een succes ondanks alles“. 
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Nov. 2009 : Annie Cuyt (UA, Informatica) : “Supercomputers, of mag het een bitje meer

zijn?”

Dec. 2009: Algemene Vergadering.

Ik had thema’s en sprekers voor een stuk geselecteerd, zodanig dat het zowel leden

van de KNW, als van de KTW kon interesseren,

b.v.

Plasmafysica wordt vooral in de praktijk gebracht door ingenieurs, bv bij IMEC

(waarmee  Annemie Bogaerts samenwerkt op dat terrein).

Marc Van Sande is als CTO niet de minste in zijn groot bedrijf Umicore, maar hij heeft

er carrière gemaakt als fysicus, dus niet ingenieur.

Rik Dillen leidt het uitgebreid labo voor materiaalkarakterisatie bij OCAS, onmisbaar bij

het ontwikkelen van nieuwe staalsoorten, maar hij is chemicus, dus niet ingenieur.

Robert Cailliau werkte als ingenieur in een instelling die vooral fundamenteel

onderzoek  van de materie beoogt.

De voordracht van Annie Cuyt over supercomputers kan iedereen interesseren uit

beide klassen.

Hoewel de leden van de KTW op de hoogte werden gebracht van, en uitgenodigd op

deze mededelingen, heb ik niet het genoegen gehad iemand te zien opdagen. Het feit

van voordrachten te organiseren, en de timing van onze klassevergaderingen passen

misschien niet in hun geplogenheden. Er zal een andere aanpak moeten gezocht

worden  om beide toch verwante klassen te laten samenwerken.

Betrokkenheid van de leden van de KNW

Dit is een weerkerende topic, en meestal wordt dan geklaagd. Maar mij hoort U niet

klagen. In onze evaluatie van de kandidaten voor de prijs ‘Laureaat van de Academie’

had de Laureatencommissie een aantal experten uit de klasse aangesteld, zowel

biologen  (Vincx, Buffel, Coomans, Kühn, Maton, Thys van de Audenaerde) al fysici

(Bruynseraede, Heyde, Van Dyck, Van Landuyt). Nagenoeg allen hebben zich zeer

plichtsbewust van hun taak gekweten, en er vaak zeer veel tijd aan gespendeerd. Maar

wellicht thuis...

Permanente Studiegroepen

U herinnert zich wellicht dat ik bij mijn aantreden vorige jaar de wens had uitgesproken

dit initiatief van mijn voorganger, confrater C. Hirsch verder uit te werken. Tot mijn spijt

hebben we daar niet de verhoopte vooruitgang geboekt.
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Sommige PSG’s hebben reeds activiteiten ontwikkeld, maar voorlopig zonder echte

output. Andere staan nog in de startblokken. Misschien heb ik er te weinig aan gedaan

de PSG’s te activeren, en was ik te veel bezig met de talrijke meer administratieve

besognes (nieuwe klasse, nieuwe leden, met alles wat errond gebeurt), en het is ver-

bazend hoe snel het jaar voorbij gaat.

Ik hoop dat de nieuwe bestuurder erin slaagt dit initiatief nieuw leven in te blazen.

Dankwoord

Ik dank de Onderbestuurder van 2009 voor zijn talrijke input, en de Vast Secretaris die

mij met raad en daad heeft bijgestaan bij de delicate dossiers.

Een speciaal woord van dank ook voor Thomas Van den Berghe (die een jaar geleden

even onervaren was in zijn taak als ikzelf): hij staat nu in voor het secretariaat van de

KNW en KTW; hij verzorgt de website van de KVAB, en doet de administratie rond de

Prijs F. Van Cauwelaert en de Prijs van Vlaamse Wetenschappelijke Stichting. Ik mag

wel zeggen dat de samenwerking uitstekend verliep, en dat meer en meer gesmeerd.

Bedankt voor Uw aandacht.

Renaat Gijbels

bestuurder van de Klasse van de Natuurwetenschappen
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Mevrouw de Voorzitter, Geachte Aantredend Voorzitter,

Geachte Bestuurder en Onderbestuurder,

Waarde Consorors en Confraters,

Eerst en vooral, mijn beste wensen voor 2010 voor iedereen. 

Ik word dus hier uitgenodigd “beschouwing” te geven als de Uittredend Bestuurder

bij het afsluiten van het jaar 2009. Aan de nieuwe, huidige Bestuurder heb ik beloofd

om kort te zijn; zoals jullie uiteraard ongetwijfeld weten, heb ik straks een tweede

optreden . 

Bij de dagorde staat “Beschouwing” uitdrukkelijk vermeld in het enkelvoud. Ik zal mij

ook beperken tot één enkele beschouwing vanuit mijn ervaring, eerst als

Onderbestuurder, dan Bestuurder, en nu Uittredend Bestuurder. In de zaal hier zitten

er wellicht gewezen Uittredende Bestuurders - ik hoop dat ze met mijn analyse, mijn

“Beschouwing”,  eens zullen zijn. 

Indien we ons nu hier beperken tot de rol en functie van de Bestuurder, dan vind ik dat

één enkel jaar te kort is. Terecht hecht de Academie veel belang aan de werking van

de vroegere 3, en nu 4 klassen. In zekere zin vormen de maandelijkse

Klassenvergaderingen het hart van de Academie;  zij bezielen feitelijk de Academie

als forum van onze uitwisselingen, initiatieven, enz. In dit vuurwerk van activiteiten

moet de Bestuurder de motor en katalysator zijn. Een dergelijk stijl van werken, zijn

implementatie en realisaties, dat allemaal vraagt tijd en kan bezwaarlijk opgedrongen

worden. Toch niet vergeten dat de keuze van de Bestuurder (feitelijk het jaar vooraf,

de keuze van de onderbestuurder) feitelijk volgens een rotatie van anciënniteit gebeurt.

Niet ieder bestuurder heeft de tijd om gedurende het enige jaar van zijn of haar functie

de activiteiten van de Klasse te kanaliseren en binnen dat éne jaar gerealiseerd te

zien. Ook toch niet vergeten dat onze zogezegde maagdelijke klassenvergaderingen

alles behalve maandelijks is: feitelijk zijn er slechts 7 echte klassenvergaderingen. En

ten slotte moeten wij rekening houden dat sommige bestuurders wellicht niet wensen

dat hun mandaat met een jaar verlengd wordt.

Toegegeven: de bestuurder is vooraf al een jaar “Onderbestuurder” en als

Onderbestuurder is hij of zij ex officio ook lid van de Bestuurscommissie. In die

Commissie wordt feitelijk veel informatie hetzij impliciet hetzij expliciet medegedeeld,

besproken, enz. Ook die informatie is uiteraard voor een Onderbestuurder en

Bestuurder uiterst belangrijk.
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Ter illustratie verwijs ik graag naar twee situaties die echt gebeurd zijn. Als

Onderbestuurder maar vooral in aansluiting van mijn toenmalige onderzoeksinteresse

en -inzet in het domein van de artificiële intelligentie,  heb ik twee jaren geleden de

organisatoren van de lentecyclus zoveel mogelijk bij het samenstellen van het

programma  geholpen. Ze waren ook van plan een persconferentie plus diner te

organiseren  om die lentecyclus te introduceren en te promoten. Ik had mij toen bereid

verklaard op die persconferentie aanwezig te zijn, en aldus de organisatoren als

“supporter ” te steunen. De dag van de persconferentie aangekomen moest ik

vaststellen  dat ik vanuit de kant van de Academie alleen aanwezig was, en dus de hele

persconferentie in goede banen zelf moest leiden. Dat is uiteindelijk prima afgelopen.

Het inhoudelijk voorstellen van het programma van de lentecyclus was al dusdanig

voor mij uiteraard geen probleem. De perslieden genoten echter wel van het diner, en

bleven mij vragen stellen over de Academie, haar verleden, haar werking, enz. De

verwachte  antwoorden op bepaalde vragen waren delicaat, en ik probeerde die te

ontwijken , terwijl ik de Academie zo positief mogelijk probeerde voor te stellen.  Op die

momenten is je geaccumuleerde ervaring van het gebeuren in de Academie kritisch

belangrijk. 

Ziehier dan nog een tweede situatie waar ik persoonlijk voelde dat een Bestuurder

zoveel mogelijk geïnformeerd moet zijn. Men kan niet ontkennen dat de activiteiten

van sommige commissies zeer belangrijke implicaties hebben voor de Academie als

geheel. Ik heb het hier heel in ‘t bijzonder over de Kandidaturencommissie. Bij de

kandidaturencommissie  is de functie van de Voorzitter van de vergadering uiterst

belangrijk omdat die Commissie feitelijk de keuze maakt van de toekomstige leden

van de Academie. Uiteraard stemmen de individuele leden van de Academie voor

de nieuwe  leden, maar in de praktijk worden doorgaans de voorstellen van de

Kandidaturen commissie gewoon gevolgd. Als Bestuurder was ik dus ex officio

voorzitter . In die functie vond ik het uiterst belangrijk om over zoveel mogelijk

informatie  te kunnen beschikken, en die dan volledig maar kristalhelder  aan de

leden van de commissie te kunnen overdragen. Het was dit jaar een bijzonder jaar,

gezien het groot aantal leden die konden verkozen worden. Ik heb dat zo zorgvuldig

mogelijk voorbereid. Ik hoop dat de leden van die commissie hiermee ook tevreden

waren.

Artikel 17 van onze Statuten preciseert dat de Bestuurder éénmaal herverkiesbaar is.

Dat is dus de gemakkelijkste oplossing, zonder wijziging van de statuten. Men zou

kunnen  overwegen het statuut van uittredend Bestuurder af te schaffen, en/of het

statuut  van Onderbestuurder dan eerder te versterken als voorbereiding op de functie

van Bestuurder het jaar nadien. Dit zou echter een wijziging van onze statuten

impliceren . Algemeen gesproken ben ik zelf zeker geen voorstander van frequente

wijzigingen  van de statuten. 

Ter afsluiting wens ik de nieuwe Bestuurder het beste. We hebben verleden jaar ervoor

gezorgd dat hij dit jaar veel werk zou hebben: de nieuwe leden op een nieuwe wijze

installeren, opnieuw een behoorlijk aantal nieuwe leden aanwerven, het werken met
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een nieuwe VS (wie dat ook weze!), ook het meewerken aan de voorbereiding van een

nieuw beheersovereenkomst met de Vlaamse Overheid, enz. 

Marc, ik wens je “good luck”!

Géry van Outryve d’Ydewalle 

bestuurder van de Klasse van de Menswetenschappen
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Geachte mevrouw de voorzitster, mijnheer de vast secretaris, 

geachte consorores en confraters, 

Laat mij toe u allen oprechte wensen aan te bieden voor een voorspoedig 2010.

Bij het afsluiten van mijn jaar als bestuurder wil ik iedereen bedanken voor de

medewerking  en betrokkenheid bij de werking van onze klasse en voor de

aanwezigheid  op de maandelijkse vergaderingen.

Ook wil ik mijn waardering uitdrukken voor de voorzitter en het bestuur van de

academie  en mijn bijzondere dank uitspreken voor het werk dat gedaan wordt door het

secretariaat en de vast secretaris.

Een jaar is kort en het is alleen mogelijk een beperkt deel aan bod te laten komen van

de vele disciplines en richtingen die in onze klasse aanwezig zijn. Maar ik denk dat de

door mij gemaakte keuzes verdedigbaar zijn in het continuüm van verleden, heden en

toekomst, om een uitspraak van Aldo van Eyck te citeren.

De architect Aldo van Eyck was het onderwerp van de lezing van Francis Strauven

in februari. De aftredend bestuurder verzorgde ook de mededeling tijdens de

gezamenlijke  vergadering van de 3 klassen in april met als titel: “Het ontstaan van het

Paleis der Academiën, de prins, zijn architect en ons paleis.”.

In het eerste halfjaar waren er nog twee kunstwetenschappers die aan het woord

kwamen . Guy Delmarcel gaf een boeiende lezing: “Spaanse adel en Vlaamse

wandtapijten  in de zeventiende eeuw. Het geval Moncada.” en Mark Delaere

verzorgde  een met fragmenten geïllustreerde mededeling met als titel “Al naargelang.

Aleatoriek in het werk van Karel Goeyvaerts”.

In juni was er dan de voordracht van ons erelid André Laporte met als thema “De

rol van de piano in mijn globale oeuvre”, gevolgd door een concert ingericht in

samenwerking  met het Centrum voor Europese Cultuur en uitgevoerd door Jan

Michiels, Inge Spinette en Els Crommen.

In september kwam Stijn Coninx aan het woord met zijn boeiende uiteenzetting over

de vele aspecten van het maken van een film: “Tussen economie, psychologie, kunst

en wapenuitrusting.”. 

Tenslotte gaf de jonge veelzijdige beeldend kunstenaar Hans Op de Beeck in

november  een uiteenzetting over zijn werk geïllustreerd met talrijke foto’s en beelden.

Blijft nog te vermelden dat de Amerikaanse dr. Sabina de Cavi als VLAC-fellow haar

studie presenteerde over architectuurtekeningen in de barok en dat gedurende de

Lentevergadering van mei in Sint-Truiden consoror Anna Bergmans in de unieke

Begijnhofkerk ons uitleg gaf bij de middeleeuwse muurschilderingen aldaar.
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In aansluiting met de motie Moving Art, de door de gehele klasse onderschreven motie

die enkele jaren geleden tot stand kwam op initiatief van Roger Marijnissen en in lijn

met onze evidente bezorgdheid voor het behoud van ons erfgoed, heeft een delegatie

van onze klasse een bezoek gebracht aan de reserves (depots) van het KMSK waar

grote schade was opgetreden tijdens werken. Natuurlijk was dat een ontmoeting met

onze beperkte macht op de gang van zaken.

In november konden we twee jarigen vieren: Bernard Huys en Koenraad Tinel, 75 jaar

geworden en die beiden de bronzen medaille kregen.

In 2009 had onze klasse twee overlijdens te betreuren: het erelid, zeer eerwaarde

heer Jan Karel Steppe, kunsthistoricus en voormalig hoogleraar aan de Leuvense

universiteit  en het buitenlands lid Carlos van Hasselt, voormalig directeur van het

Institut Néerlandais te Parijs.

Tenslotte wil ik iedereen nogmaals bedanken voor de medewerking gedurende het

voorbije jaar en geef ik ook met vertrouwen de taak door aan Willem Elias die zal

worden  bijgestaan door Luc Van Hove

Werner De Bondt

bestuurder van de Klasse van de Kunsten
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Omvorming van CAWET tot 4de klasse van de KVAB: klasse der “Technische

Wetenschappen”

Op 19 maart 2009 vond de oprichtingsvergadering plaats van de klasse Technische

Wetenschappen (“KTW”) van de KVAB, die hierdoor een vierde klasse kreeg naast de

klassen Kunsten, Menswetenschappen en Natuurwetenschappen. 

Voordien was de KTW een technische denktank, als Comité van de Academie

voor Wetenschappen en Techniek (CAWET) ontsproten uit de Klasse Natuur -

wetenschappen (“KNW”) van de Academie. Regelmatig staken topingenieurs uit de

Vlaamse ondernemingen en professoren uit de academische wereld de koppen bijeen

om na te denken en standpunten te smeden over relevante maatschappelijke

problemen  met technische inslag.

Met de oprichting van de KTW erkent de KVAB het belang van de wisselwerking

tussen  de technische (ingenieurs)wetenschappen, het bedrijfsleven en de overheid.

De samenwerking met buitenlandse ingenieursacademies (Academies of Engineering)

zal verder worden verbreed. De nieuwe klasse wil onverminderd het werk en de

traditie  van het vroegere CAWET verder zetten, nl. het stimuleren van het

maatschappelijk  debat over beleidsproblemen met technisch-wetenschappelijke

implicaties .

25 leden van CAWET werden benoemd tot lid van de KTW en 11 leden van de derde

klasse (Natuurwetenschappen) stapten over naar de KTW.

Op 8 december 2009 vond dan de plechtige inauguratie van de nieuwe klasse plaats.

Tijdens de academische zitting belichtte Prof. Achiel Van Cauwenberghe, Uittredend

Bestuurder van de KTW en Erevoorzitter van CAWET, de ontstaansgeschiedenis van

de nieuwe klasse. Prof. Ludo Gelders, Bestuurder van de KTW en zittend Voorzitter

van CAWET, huldigde de nieuwe academieleden in. Tenslotte hield KTW-lid Derrick

Gosselin, in naam van Vlaams Minister-President Kris Peeters, een huldetoespraak.

Aangezien langs de zijde van de Académie Royale de Belgique een gelijkaardige

omvorming had plaatsgevonden, waarbij de Franstalige tegenhanger van CAWET,

CAPAS (het Comité de l’Académie pour l’Application de la Science), werd omgevormd

tot een 4de klasse van de ARB met de naam “Classe Technologie et Société” (“CTS”)

werd beslist om voor de vertegenwoordiging van de Belgische academies op inter -

nationale activiteiten de bestaande “Royal Belgian Academy Council of Applied

Sciences” (“BACAS”) te behouden. Het BACAS-bureau is voortaan samengesteld

uit de leden van het bestuur van de KTW en de CTS. Het voorzitterschap en

het secretariaat  van het BACAS-bureau worden afwisselend door KTW en CTS

waargenomen  (telkens voor 2 jaar). Voor de periode 2010-2011 zal Ludo Gelders

voorzitter  zijn en Paul Verstraeten secretaris.
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Plenaire zittingen

Aangezien CAWET in het najaar van 2009 ophield te bestaan, werden de plenaire ver-

gaderingen van CAWET aanvankelijk aansluitend op de KTW-vergaderingen georga-

niseerd, om vanaf juni volledig samen te vallen.

Er vonden in totaal zeven plenaire zittingen plaats nl. op donderdag 19 maart

(oprichting  KTW en plenaire vergadering CAWET), op zaterdag 18 april (KTW), op

vrijdag  24 april (CAWET), op woensdag 3 juni (KTW en aansluitend CAWET), op

dinsdag  13 oktober (KTW en CAWET samenvallend) en op donderdag 17 december

(KTW en CAWET samenvallend) telkens in het Paleis der Academiën.

Werkgroepen

1) Publicaties van eindrapporten van werkgroepen die in 2008 afgesloten werden:

Innovatie (WG-voorzitter Urbain Meers)

Vlaanderen behoort nog steeds niet tot de” koplopers van het ondernemerschap” in

Europa.  Er is weliswaar al heel wat vooruitgang geboekt, maar toch blijft er nog een

behoorlijk stuk weg af te leggen. Belangrijk is ook dat tijdens de schoolse opleiding nu

meer aandacht wordt besteed aan het aanleren van de nodige vaardigheden en juiste

attitudes en dat contacten gelegd worden met de ondernemerswereld. 

De werkgroep stelt met voldoening vast dat de overheid het belang van innovatie

heeft onderkend en een aantal belangrijke initiatieven heeft genomen om innovatie

te bevorderen, maar is kritisch voor de efficiëntie van het beleid.

Leden van de werkgroep: Paul De Vree, Guy Haemers, Charles Hirsch, Urbain Meers

(voorzitter), Michel Naze, Willy Van Overschée en Ignace Verpoest.

Voor bepaalde facetten van het onderzoek was er ook een gewaardeerde inbreng

van: Etienne Aernoudt, Guido Beazar, Koen Debackere, Bart De Moor, Achiel Van

Cauwenberghe en Georges Van Der Perre.

Interactie tussen het technisch secundair onderwijs (TSO) en het bedrijfsleven 

(WG-voorzitter Guido Beazar)

Er blijkt een kloof te bestaan tussen wat studenten in het TSO aangeleerd wordt en wat

het bedrijfsleven van hen verwacht. Nochtans staat het onderwijs in Vlaanderen

bekend voor zijn hoge kwaliteit, maar het lijkt onvoldoende flexibel en dynamisch om

zich aan te passen aan de snelle evoluties in het bedrijfsleven. Het rapport gaat ook in

op het gebrek aan aantrekkingskracht van het bedrijfsleven op jongeren. De school

alleen zal dit niet kunnen veranderen: dit moet gedragen worden door de gehele

omgeving  waarin de jongeren zich bewegen (maatschappij, ouders, de onder -

nemingen zelf, de overheden, jeugdbeweging, sportclubs,…).

Leden van de werkgroep: Etienne Aernoudt, Guido Beazar, voorzitter, Bart De Moor,

Lieven Desmet (VOKA), Robert Gobin (secretaris), Serge Huyghe (VKW), Rob

Lenaers, Fons Leroy (VDAB), Theo Leyman (VDAB), Egbert Lox, Luc Monserez

(KHBO, Katholieke Hogeschool Brugge Oostende), Nele Muys (Unizo), Michel Naze,
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Jacques Peters, Joos Vandewalle, Hendrik Van Landeghem, Jan Van Keymeulen en

Roland Wissaert.

2) Actieve werkgroepen 2009 

Verdroging, ook in Vlaanderen? (WG-voorzitter Jean Berlamont)

Dit rapport is het product van een werkgroep samengesteld uit leden van CAWET, die

zowel uit de academische wereld als uit de industrie komen. In april 2009 werd het

eindrapport aan de plenaire vergadering voorgesteld, en in juli werd het gepubliceerd.

De werkgroep werd voorgezeten door Prof. Jean Berlamont van de KULeuven. Leden

van de werkgroep: Stan Beernaert (ex-VMW), Jan Bellon (PIDPA), Didier D’hont

(VMM), Luc Keustermans (VMW), Paul Thomas (VMM), Johan Van Assel (Aquafin) en

Kristine Walraevens (UGent).

Conclusie van de werkgroep is dat in een aantal grondwaterlichamen in Vlaanderen

geen goede kwantitatieve toestand bereikt is en dat zulks ook niet tegen 2015

het geval zal zijn. Om op duurzame manier grondwater te blijven winnen zal een

sensibilisering  van de publieke opinie noodzakelijk zijn, naast aangepaste

beleidsmaatregelen  en bijkomend onderzoek. De volledige tekst van het rapport is

beschikbaar op de website van de Koninklijke Vlaamse Academie van België:

http://www.kvab.be/CAWET.aspx.

Biomass: chemicals and biofuels versus food (WG-voorzitter Erick Vandamme)

In zijn opdrachtverklaring gaat de werkgroep uit van het “5 F-model”: gewassen

kunnen  dienen voor de productie van “food, feed, fibre, fuel and fertilisers”. Het

aanvankelijk  enthousiasme voor de eerste generatie biofuels is wereldwijd in vraag

gesteld omdat landbouwareaal waarop totnogtoe voedingsgewassen werden geteeld

in toenemende mate dreigen gebruikt te worden voor de meer lucratieve productie van

biofuels, met risico op voedseltekorten in bepaalde delen van de wereld.

Tijdens de plenaire KTW-vergadering van 17 december werd een eerste ontwerp van

eindrapport ter discussie voorgelegd. De werkgroep heeft in de eerste helft van 2010

doorgewerkt op basis van de gemaakte opmerkingen, en plant de publicatie van zijn

eindrapport tegen het midden van het jaar.

Energiezuinig bouwen (WG-voorzitter Hugo Hens)

Deze werkgroep startte in januari 2009, en breidde al snel zijn opdracht uit van

passiefhuizen  naar lage-energiewoningen, nul-energiewoningen en energieplus-

woningen. Tijdens de plenaire vergadering van 3 juni stelde voorzitter Prof. Em. Hugo

Hens een eerste ontwerp van eindrapport voor. Na verwerking van de gemaakte

opmerkingen werd op 17 december het eindrapport door de plenaire vergadering

goedgekeurd, en in januari 2010 gepubliceerd.

Europa wil tegen 2020 20% minder energieverbruik dan bij business as usual, 20%

minder broeikasgasuitstoot dan in 1990 en 20% duurzame energieproductie. Zelfs al

zou men vanaf 2009 aan alle nieuwbouw eisen van het niveau “passiefbouw” stellen,

dan nog is 20% minder verbruik in de gebouwde omgeving tegen 2020 niet haalbaar. 
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De werkgroep Energiezuinige Woningen van de Academie dringt er dan ook op aan

dat er meer subsidies voor zonnepanelen worden gegeven, en dat de energieaudit

fiscaal  aftrekbaar zou worden. Alleen zo kan de broodnodige energienorm gehaald

worden.

Leden van de werkgroep: Louis Cooreman (Architecten- en ingenieursbureau,

Algemeen Voorzitter KVIV), Filip Descamps (Ingenieursbureau Peutz-Daidalos,

deeltijds  docent VUB), Hugo Hens (voorzitter, Emeritus Hoogleraar KULeuven,

Departement Burgerlijke Bouwkunde), Arnold Janssens (Hoofddocent UGent,

Bouwfysica en bouwconstructieve toepassingen), Jan Kretzschmar (JGK Consulting,

gastprofessor bio-ingenieursweten-schappen UA), Griet Verbeeck (Docente

Provinciale Hogeschool Limburg) en Peter Wouters (WTCB).

Wetenschapscommunicatie (WG-voorzitter Joos Vandewalle)

In november 2009 werd een nieuwe werkgroep opgestart die zich zal buigen over de

redenen voor de stiefmoederlijke behandeling van thema’s rond wetenschap en tech-

niek in de klassieke media. De werkgroep wil ook nagaan hoe de penetratie van de

KTW-rapporten in de media en bij de voornaamste stakeholders kan verbeterd wor-

den. Goede wetenschapscommunicatie in de klassieke media is van groot belang voor

het aantrekken van jongeren naar wetenschappelijke studies, een noodzaak voor het

behoud van de economische welvaart van het land.

CAPAS/CTS-werkgroepen

Een aantal KTW-leden zijn ook lid geworden van volgende werkgroepen van de

Franstalige collega’s van CAPAS:

– Belgian research in the European context (eindrapport gepubliceerd in

september  2009; aan Vlaamse zijde namen deel Prof. Yvan Bruynseraede

en KTW-erelid Jan Van Keymeulen)

– Geschiedenis van de burgerlijke bouwkunde in België (van 1830 tot heden)

– Carbon capture and storage (CCS): inevitable for a climate friendly Belgium

– Doctorats en parténariat avec l’industrie

– Municipal waste

Gemeenschappelijke acties KNW - KTW

De Permanente Studiegroep (PSG) Ingenieurswetenschappen van de KNW heeft in

haar vergadering van 8 april ll. een voorstel uitgewerkt voor het structureren van de

wisselwerking tussen de KNW en de KTW.  Naast opname van leden van de KTW in

de PSG zou er van beide zijden ook een contactpersoon worden aangeduid.  Voor de

KNW zal collega Prof. Charles Hirsch deze rol op zich nemen.  Voor de KTW verklaart

collega Prof. Joos Vandewalle zich bereid om dit te doen.

De Permanente Studiegroep (PSG) Ingenieurswetenschappen van de KNW zou een

gemengde werkgroep willen opstarten betreffende de “Finaliteit van de bachelor -

opleiding”.
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Internationale activiteiten

CAETS (Council of Academies of Engineering and Technological Sciences)

Van 13-17 juli vond in Calgary (Alberta, Canada) de jaarlijkse CAETS-conventie plaats

rond het thema “Global natural resources: management and sustainability”. Uittredend

bestuurder Achiel Van Cauwenberghe vertegenwoordigde BACAS.

Doel van dit congres was na te gaan hoe ingenieurswetenschappen en techniek een

bijdrage kunnen leveren tot het vinden van oplossingen voor de grote uitdagingen waar

onze planeet voor staat m.b.t. het duurzaam beheer van de natuurlijke grondstoffen.

Het door CAETS gepubliceerde statement hierover werd naar de Europese, Belgische

en Vlaamse stakeholders doorgestuurd.

Het volgende jaarcongres van CAETS zal plaatsvinden in Kopenhagen, met als thema

“sustainable food systems”.

Euro-CASE (European Council of Applied Sciences and Engineering)

BACAS wordt sinds 2009 in Euro-CASE vertegenwoordigd door CTS-lid Jean-Jacques

Van de Berg. Het idee om een energieprijs in te richten werd niet verder geconcreti-

seerd.

International Scientific Panel regarding renewable energy (ISPRE)

Onderbestuurcer Jan Kretzschmar vertegenwoordigde CAETS in ISPRE, het

International Science Panel on Renewable Energies.  Voorzitter was Joachim

LUTHER, Fraunhofer Institute for Solar Energy Systems (Duitsland).

De twee eindrapporten van ISPRE werden begin 2010 gepubliceerd, en handelen over

energie uit biomassa resp. wind- en zonneënergie.

KTW-bestuur en leden

KTW-bestuur 2010

Omdat 2009 voor de pas opgerichte KTW een overgangsjaar was, werd door de Vast

Secretaris van de KVAB voorgesteld om de mandaten van het zittend bestuur te ver-

lengen tot eind 2010.

Hoge onderscheidingen voor KTW-leden

– Hendrik Van Brussel:

– Benoemd tot buitenlands lid van de National Academy of Engineering in

Washington, USA

– Op 11 februari mocht Prof. Hendrik Van Brussel, Departement

Werktuigkunde, uit de handen van de Staatssecretaris voor Wetenschap en

Onderzoek van de Staat Berlijn, de hooggewaardeerde Georg-Schlesinger-

Preis 2009 in ontvangst nemen ‘für hervorragende wissenschaftliche

Leistungen auf dem Gebiet der Werkzeugmaschinen und Fertigungstechnik’.

De driejaarlijkse Georg-Schlesinger-Preis wordt sinds 1979 uitgereikt door het

Land Berlijn en is genoemd naar Professor Georg Schlesinger ( 1874-1949,
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hoogleraar aan T.U. Berlijn-Charlottenburg, later aan ETH Zürich, ULB en Univ.

Loughborough), de grondlegger van het wetenschappelijk onderzoek in de pro-

ductietechniek en de bedrijfskunde.  Met de prijs wordt uitmuntend onderzoek

in het algemene gebied van de productietechniek onderscheiden dat, naast

een technisch-wetenschappelijke betekenis, ook een maatschap-pelijke of

humanitaire relevantie heeft.

– Achiel Van Cauwenberghe:

– Benoemd tot buitenlands lid van de Engineering Academy of Japan

Nieuwe leden KTW

De kandidaturencommissie heeft de conform de procedure ingediende kandidaturen

voor lidmaatschap van de 4de klasse van de KVAB onderzocht, en haar besluiten

op 13 oktober 2009 aan de plenaire KTW-vergadering voorgelegd. De plenaire

vergadering  heeft daarop 5 kandidaturen voorgedragen bij de bestuurscommissie

van de KVAB, die het KTW-voorstel finaal heeft bekrachtigd. Op die basis werden

tot lid van de KVAB Technische Wetenschappen benoemd:

– Hilde Heynen (KULeuven, Prof. Architectuur)

– Monica Höfte (UGent, Prof. Phytopathologie)

– Christiane Malcorps (KULeuven, Executive Vice-President van Solvay)

– Johan Schoukens (VUB, Prof. Regeltechniek)

– Dirk Wauters (KULeuven, Gedelegeerd Bestuurder VRT)

Paul Verstraeten

Vertegenwoordiger KTW
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Mededelingen in de Klassen

11 februari 2009: Mededeling door Prof. Dr. Reinhart Ceulemans (dept. Biologie,

UAntwerpen): "Global changes: bedreiging of opportuniteit voor planten en

ecosystemen  ?"

11 maart 2009: Mededeling door Prof. Dr. Annemie Bogaerts (dept. Chemie,

UAntwerpen): "Van de zon tot plasma-TV's: Plasma's in ons dagelijks leven".

18 april 2009: Gezamenlijke vergadering van de vier Klassen op uitnodiging van de

Menswetenschappen, mededeling door de heer Francis Strauven: "Het ontstaan van

het Paleis der Academiën: de prins, zijn architect en ons paleis."

30 mei 2009: lentevergadering van de vier Klassen te Sint-Truiden, mededelingen door

de heer Alexis Wilkin, "L’abbaye de Saint-Trond, aux origines de la ville" en de heer

Ludo Gelders: “De stad Sint-Truiden”

10 juni 2009: Mededeling door Dr. Marc Van Sande, Chief Technical Officer van

Umicore: “Metal-based materials and sustainability”

9 september 2009: Mededeling door Henri Dillen, Onderzoekscentrum voor de

Aanwendingen van Staal (OCAS), Zelzate, "Een andere kijk op staal"

14 oktober 2009: Mededeling door de heer Robert Cailliau: ‘WWW: een succes

ondanks alles’

18 november 2009: Mededeling door mevrouw Annie Cuyt: ‘Supercomputers of mag

het een bitje meer zijn?
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17 januari 2009: Mededeling door de heer Jan Wouters: ‘De Europese Unie als

wereldactor : mogelijkheden en beperkingen’, met inleiding door de heer Walter Van

Gerven

21 februari 2009: Mededeling door de heer M. De Mey: ‘Optische en psychologische

visualisatietechnieken in het werk van Jan Van Eyck’.

21 maart 2009: Mededeling door de heer H. Bocken: ‘Schade als gevolg van

gezondheidszorg : aansprakelijkheid of solidariteit? Bedenkingen bij een wet van

22 december 2008’.

18 april 2009: Gezamenlijke vergadering van de vier Klassen op uitnodiging van de

Menswetenschappen, mededeling door de heer Francis Strauven: "Het ontstaan van

het Paleis der Academiën: de prins, zijn architect en ons paleis."

30 mei 2009: lentevergadering van de vier Klassen te Sint-Truiden, mededelingen door

de heer Alexis Wilkin, "L’abbaye de Saint-Trond, aux origines de la ville" en de heer

Ludo Gelders: “De stad Sint-Truiden”

20 juni 2009: Mededeling door de heer Marc Boone: ‘Middeleeuwse stads -

geschiedenis, een 'oude' discipline en de golfslag van wisselende paradigma's’

19 september 2009: gezamenlijke vergadering KANTL en klasse Menswetenschappen

KVAW te Gent, mededelingen door de heer Ron Lesthaeghe, “ De politieke betekenis

van de tweede demografische transitie in de VS: presidentsverkiezingen en 

referenda.”  en de heer Willy Vandeweghe : "Trends en ontwikkelingen in de vertaal-

wetenschap"

17 oktober 2009: Mededeling door mevrouw L. Denève: ‘Speltherapie met

getraumatiseerde  kinderen: Een fenomenologisch-dialectische benadering’

21 november 2009: Mededeling door de heer François de Callatay: “Monetaire en

financiële geschiedenis van Oud-Griekenland”

Mededelingen in de Klasse van de Menswetenschappen
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21 januari 2009: Mededeling door de heer Guy Delmarcel: ‘Vlaamse wandtapijten voor

de Spaanse adel in de 17de eeuw’

18 februari 2009: Mededeling door de heer Francis Strauven: “Aldo Van Eyck. Vorm

geven aan de nieuwe realiteit.”

18 maart 2009: Mededeling door de heer Mark Delaere: “Al naargelang. Aleatoriek in

het werk van Karel Goeyvaerts.”

18 april 2009: Gezamenlijke vergadering van de vier Klassen op uitnodiging van de

Menswetenschappen, mededeling door de heer Francis Strauven: "Het ontstaan van

het Paleis der Academiën: de prins, zijn architect en ons paleis."

30 mei 2009: lentevergadering van de vier Klassen te Sint-Truiden, mededelingen door

de heer Alexis Wilkin, "L’abbaye de Saint-Trond, aux origines de la ville" en de heer

Ludo Gelders: “De stad Sint-Truiden”

17 juni 2009: Mededeling door de heer André Laporte: “De rol van de piano in mijn

globale  oeuvre”.

16 september 2009: Mededeling door de heer Stijn Coninx: “Film: tussen economie,

psychologie, kunst en wapenuitrusting.”

21 oktober 2009: Mededeling door Dr. Sabina de Cavi (VLAC-fellow): “Architectural

drawing in the Baroque South: a comparison between Fernandino Sanfelice (1675-

1748) and Giacomo Amato (1643-1732)”

25 november 2009: Mededeling door de heer Hans Op de Beeck: “De authenticiteit

van ‘fake’”

Mededelingen in de Klasse van de Kunsten



19 maart 2009: voordracht van Prof. Karen Maex (Vicerector KULeuven) over het

“European Institute of Technology.”

13 oktober 2009: voordracht van Leo Michiels (Voorzitter van Proviron) over

“Biodiesel”.

Ter gelegenheid van de plenaire eindejaarsvergadering van BACAS op 17 december

2009 (georganiseerd in samenwerking met CTS) werd door Prof. Pierre Klees een

uiteenzetting  gegeven met als titel “Corporate Governance.”
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